
Kronika města Chodova za rok 2007
Úvod
 
 
V symbolický den – 7.7.2007  byly zveřejněny výsledky celosvětového hlasování o nových 
sedmi divech světa – jsou jimi Socha Krista Spasitele v Rio de Janeiro v Brazílii, Velká čínská 
zeď, chrámové město Mayů Chichén Itzá v Mexiku, Petra-skalní město v Jordánsku, posvátná 
pevnost Machu Picchu v Peru , Tádž Mahál v Indii a římské Koloseum. 
Severní a Jižní Korea zprovoznila po více než padesáti letech mezi oběma zeměmi vlakovou 
nákladní  dopravu.Francouzský  prezident  Chirac  odešel  po  skončení  volebního  období 
z politiky. Jeho nástupcem se stal pravicový kandidát Nicolas Sarkozy. V Polsku skončila éra 
bratrů Kaczynských po vítězství opozice v parlamentních volbách.
Světová kulturní scéna se rozloučila se zesnulým operním pěvcem Lucianem Pavarotti.
Česká republika vstoupila do schengenského prostoru. Češi  teď mohou do zemí Evropské 
unie cestovat bez hraničních kontrol.
Orkán Kyril ochromil 18.ledna nejen Česko, ale pustošil celou Evropu. 
Polovinu území Řecka zachvátily rozsáhlé požáry,  při nichž zahynuly desítky lidí. Příčina 
jejich vzniku nebyla objasněna. 
Začátkem roku  jmenoval  prezident  Václav  Klaus  po  sedmi  měsících  novou  vládu  v čele 
s Mirkem Topolánkem. Premiér také veřejně přiznal svůj mimomanželský vztah, ze kterého se 
ještě  v tomto roce narodil  syn.   V průběhu roku byl  několikrát  kritizován za své vulgární 
projevy a  gesta.  Opoziční  ČSSD vedl  nadále Jiří  Paroubek. Členství v této straně ukončil 
Miloš Zeman, bývalý premiér, pro napjaté vztahy s předsedou Paroubkem.
Vláda USA oficiálně požádala o umístění radarové části protiraketového štítu na území Česka. 
Česko o radarové základně jednalo s USA. Obyvatelé obce Trokavec na Rokycansku jako 
první  odmítli americkou radarovou základnu.
V polovině  roku  se  Brno   stalo  hostitelem  summitu  patnácti  prezidentů  zemí  střední  a 
jihovýchodní Evropy.
Prahu navštívil Nicolas Winton, zachránce stovek židovských dětí, které díky jeho pomoci 
unikly transportu do koncentračních táborů.
Georg Bush vykonal jednodenní návštěvu Česka.
Spor  církve  a  státu  se  vrátil  na  začátek  ,  když  nejvyšší  soud  zrušil  rozsudek  o  přiznání 
katedrály sv. Víta církvi.
 Václav Klaus oficiálně oznámil, že hodlá znovu kandidovat na prezidenta v roce 2008. Svou 
kandidaturu oznámil také ekonom Jan Švejnar. 
Vláda představila soubor reformních opatření – změnit se mají daně, ceny bydlení i sociální 
dávky. Ministerstvo zdravotnictví představilo návrh zásadních změn, které začnou platit od 
ledna  2008.
Bylo zrušeno ministerstvo informatiky. Jeho agendy byly převedeny na tři další ministerstva. 
Parlament schválil novelu, která umožní digitální televizní vysílání. 
Po třinácti letech se v Česku narodilo více dětí , než kolik lidí zemřelo. 
Národní knihovna zveřejnila vítězný návrh na novou budovu , která by měla stát v Praze na 
Letné  .  Značně  originální  návrh  architekta  Jana  Kaplického   rozpoutal  debaty  o  jeho 
vhodnosti . 
V létě opět udeřila ptačí chřipka na Orlickoústecku, kde musely být vybity celé chovy kuřat.
Na  podzim  byla  v pražském  Klementinu  za  přísných  bezpečnostních  opatření  zahájena 
výstava unikátní knihy Ďáblova bible , která se za švédských válek stala kořistí Švédů právě 
v Čechách.
Kateřina Neumannová se rozhodla ještě prodloužit o rok svou běžkařskou  kariéru a na MS 
v Sapporu v běhu na deset kilometrů volnou technikou vybojovala zlato. Kariéru definitivně 
ukončila a stala se prezidentkou organizačního výboru MS v klasickém lyžování,  které se 
uskuteční  v roce  2009 v Liberci.  Slalomářka  Šárka  Záhrobská  skončila  třetí  ve  Světovém 
poháru a na MS získala zlatou medaili, krasobruslař Tomáš Verner přivezl stříbro z ME ve 
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Varšavě a rychlobruslařka Martina Sáblíková rozšířila sbírku zlatých medailí o titul mistryně 
světa v závodu na 3 000 metrů  také o zlato ze Světového poháru.
„Zlatí“ byli také atleti na MS , desetibojař Roman Šebrle a oštěpařka Barbora Špotáková.
Hokejisté se z MS v Moskvě vrátili bez medailí. 
Fotbaloví mladíci – národní tým do  20 let – vybojovali na MS v Kanadě stříbro. Také národní 
fotbalový tým byl úspěšný a svým vítězstvím nad Německem si zajistil postup na ME 2009. 
Fotbalový brankář Petr Čech byl novináři z celého světa zvolen nejlepším brankářem světa 
2007.
 

Přírodní podmínky
Klimatické podmínky 
  Leden 2007 byl nejteplejším lednem v Čechách za 232 let.Denní teploty v polovině ledna 
v Chodově dosahovaly nad 10 st.C, 18.ledna orkán Kyril způsobil 20-ti hodinový výpadek el.
proudu. Ochladilo se až koncem měsíce, ranní mrazy –6, sněžení, ale jen přechodně, začátek 
února byl opět teplejší, denní teploty kolem +5, časté dešťové přeháňky,ale pravé zimy jsme 
se nedočkali ani ve zbytku února. Březen byl již typickou předzvěstí jara , ve druhé dekádě 
měsíce byly denní  teploty kolem 15 st.C,  později  ještě  zima připomněla svou vládu ,  ale 
duben již byl příjemně jarní, s teplotami i nad  20 st.C, slunečný a netypicky suchý. Větších 
srážek jsme se dočkali  až  v květnu, který v závěru přinesl  letní teploty.  V šestém měsíci 
tohoto roku byly letní teploty střídány několika vydatnými bouřkami, v jeho závěru již byla 
oblačnost vícedenní a také srážky vydatnější. Do půlky prvního prázdninového měsíce skoro 
denně pršelo a teploty byly spíše jarní, teprve od poloviny července udeřila vedra, ale trvala 
pouze týden.  Zbytek prázdnin se nijak nevymykal z průměru., kromě průtrže mračen, která 
v Chodově  řádila  8.8.  Druhá  dekáda  září  byla  ve  znamení  indiánského  léta,  které  je  ve 
zdejším regionu typické, závěr měsíce již ale signalizoval příchod podzimu. Od polovina října 
se dokonce prudce ochladilo, občas sněžilo a také listopad byl chladný, s občasnými nočními 
mrazy a  deštivý.  Denní  teploty se  pohybovaly  stále  nad  nulou  a  stejný  ráz  počasí  byl  i 
v posledním měsíci roku 2007. Vánoce byly sice mrazivé, ale bez sněhu,  teprve na Silvestra 
spadlo pár sněhových vloček.
   

Změny času
 Letní čas začal  24.března posunutím hodin z 2,00 na 3,00 hodin.  O hodinu zpět jsme si 
hodiny posunuli  27.10.2007 ve 3,00 hod., kdy letní čas skončil. 

Různé úkazy
V prostoru Domu dětí a mládeže Bludiště Chodov se 7.července usadil nebezpečný roj včel a proto 
byla na místo přivolána speciální skupina hasičského sboru z Vřesové, která včely zlikvidovala. Jiné 
události podobného rázu či přírodní úkazy nebyly již v tomto roce zaznamenány.

Politický a veřejný život města
 

Složení  ZM,RM, výborů a komisí  
Ke dni  31.8.2007 rezignoval na svůj mandát v Zastupitelstvu města Chodova pan MVDr. 
Antonín Tuček, který kandidoval za HNHRM. Na jeho místo nastoupil z téže volební strany 
pan Jan Peřina. 

   

Složení Rady města Chodova k 31.12.2007:
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Ing. Josef Hora

Stanislav Pochman

Josef Kertész

Mgr. Miloš Volek

Jan Smolka

Patrik Pizinger

Jiří Tureček

Složení výborů Zastupitelstva města Chodova:

Finanční výbor
Ladislav Zapf - předseda

Ing. Jan Dušek - člen

Ing. Alfons Skokan             - člen

Karel Matička - člen

Jaroslava Putnarová    - členka

Monika Zezulová - člen      

Ing. Jan Kocián - člen

Ivanka Karchová - tajemnice

Kontrolní výbor
Mgr. Jiřina Mecelová  - předsedkyně

Lubomír Suk           - člen

Petr Štěpán - člen

Ing. Vlasta Kociánová - členka

Pavel Ferkl              - člen

Ladislava Bujárková - tajemnice

Výbor pro volný čas
Martin Voleman            - předseda

Jiří Tureček - člen

Petr Karbulka - člen

Josef Pojar - člen

Mgr. Milan Kovářík - člen

Šárka Chocová - členka

Jan Svoboda  - člen

Blanka Schafferová - tajemnice
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Osadní výbor Stará Chodovská
Jan Smolka - předseda

Ing. Josef Fišer - člen

Gabriela Hauzrová - členka

Jana Noháčková - tajemnice 

Složení  orgánů rady města:

Komise Osada Chranišov
Václav Roulich - předseda

Eva Kotová - členka

Josef  Drechsler - člen

Hana Smutná - tajemnice

  

Jednání ZM a RM
 

V průběhu  roku  se  ZM   sešlo  k sedmi  jednáním,  jejichž  výsledkem  bylo  kromě  jiného 
schválení  plánu  restrukturalizace  hospodaření  města,   ukončení  členství  města  Chodova 
k 31.12.2007 ve Sdružení Krušné hory  západ , vstupu města do Svazku obcí Ekoodpady, 
úpravy  Zásad  pro  poskytování  dotací  z rozpočtu  města,  zadání  regulačního  plánu  pro 
Sportovní centrum Chodov ,  zrušení příspěvkové organizace Poliklinika Chodova s účinností 
k 30.6.2008,  redukce  požární  techniky  ve  vybavení  JSDH  ,  jmenování  místostarosty 
Pochmana jako zástupce města do dozorčí rady obecně prospěšné společnosti Mateřídouška, 
pojmenování nové ulice - Západní, schválení aktualizovaného Jednacího řádu ZM s platností 
od  1.4.2007,  odsouhlasení  prodeje  deseti  kusů  krátkých  palných  zbraní  CZ-G  2000  za 
smluvní cenu 4.500,- Kč za kus (byly využívány Městskou policií Chodov) a další.

Rada města Chodova jednala v roce 2007 celkem 28 krát. Na těchto jednáních členové 
rady např. schválili rozdělení dotací z rozpočtu města , ukončení nájemní smlouvy  uzavřené 
se společností Asistenční centrum a.s. dohodou ke dni 31.12.2007, Směrnici o postupu při 
ohlášení  a  opatrování  nalezené věci  s  účinností  od 1.  ledna 2008 ,  změnu tržních míst  v 
Chodově s  platností  od roku 2008, účast  města na projektu "Podpora vytváření  krajských 
plánů  střednědobého  rozvoje  sociálních  služeb  a  vytváření  místních  partnerství  v 
Karlovarském kraji"  formou partnerství  ,  ukončení  Smlouvy o nájmu nebytových prostor 
mezi  Obchodní  akademií  a  Městem Chodov  ,  umístění  prodejny  knihkupectví  v městské 
knihovně,  , seznam sportovců k vyhodnocení za rok 2006, nájem garáže v objektu městského 
záchranného systému p. Robertu Kowolowskému  za smluvní cenu 600 Kč měsíčně,  stanovili 
limity  pro  telefonní  služby  školským  příspěvkovým  organizacím,  projednali  zprávu  o 
výsledku veřejnoprávní kontroly provedené v příspěvkové organizaci ZUŠ Chodov , rozbory 
hospodaření příspěvkových organizací , vzali na vědomí informaci o stanovení výše úplaty za 
školní družinu , za zájmové a umělecké vzdělávání ve školním roce 2007- 2008, předloženou 
informaci o činnosti pracovní skupiny komunitního plánování sociálních služeb za rok 2007, 
projednali petici proti plánované výstavbě výrobny betonových směsí v Chodově , souhlasili s 
výběrem poskytovatele hlasových a datových služeb, kterým se stalo sdružení firem Sokonet 
s.r.o. a Systém NET LINE s.r.o. , dále také  stanovili počet zaměstnanců Města Chodov pro 
rok 2007  a další. 
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Struktura a činnost městského úřadu 
         
 K 31.12.2007 zaměstnávalo město Chodov 56 zaměstnanců ve správě a 15 strážníků MP 
Chodov. Městem placeni byli také 3 uvolnění členové zastupitelstva města – Ing. Josef Hora, 
starosta,  místostarosta  -  p.  Stanislav Pochman  a  Josef  Kertész,  který byl  pověřen funkcí 
velitele Městské policie Chodov. Struktura úřadu zůstala beze změny.  Ing. Robert  Franče, 
tajemník  úřadu,  ukončil  k 31.10.2007  pracovní  poměr  a  stal  se  úředníkem  Evropského 
parlamentu v Bruselu.  Na post tajemníka úřadu byla po výběrovém řízení jmenována Ing. 
Marcela Kubicová, která nadále vykonávala také funkci vedoucí ekonomického odboru.
 
Město Chodov se v roce 2007 zúčastnilo jako spoluvystavovatel Karlovarského kraje veletrhů 
Regiontour   a Urbis  .
 

Finance a rozpočet města
 Město Chodov hospodařilo v roce 2007 dle rozpočtu schváleného   zastupitelstvem města dne 
14. prosince 2006. Příjmy i  výdaje schváleného rozpočtu byly v celkové výši 200 932 tis.Kč. 
Do schváleného rozpočtu Města Chodova byla zahrnuta globální dotace  ve výši         8 321 
tis.Kč, na výplatu dávek pomoci v hmotné nouzi  19 592 tis. Kč.    V průběhu roku 2007 došlo 
rozpočtovými změnami ke zvýšení rozpočtu města na částku 209 831 tis. Kč. Celkové příjmy 
k 31.12.2007 dosáhly výše  201 245 tis.Kč, výdaje za stejné období byly ve výši 172 991 tis. 
Kč. Podíl dluhové služby (splátky půjček a úroků) na příjmech obce byl v roce 2007 – 10,42 
% , což představovalo dluh na jednoho obyvatele ve výši 2 290,- Kč. Meziročně došlo  ke 
snížení  zadluženosti města o 14 302 tis. Kč a snížení dluhu na jednoho obyvatele města o 
820,- Kč.  Největší investiční akcí v roce 2007 bylo dokončení výstavby inženýrských sítí 
v lokalitě Chodov - západ za 6 570  tis. Kč,  rozšíření     denního stacionáře Mateřídouška  za 
3 397 tis. Kč a komunikace a zpevněné plochy včetně veřejného osvětlení v Bezručově ulici 
za 2 574 tis. Kč.    Na vybudování nových   parkovacích míst a chodníků město vynaložilo 
5 400  tis. Kč.   Na  opravu  chodníků a místních  komunikací  bylo vynaloženo celkem  6 411 
tis.Kč.   

 
Výdaje jednotlivých kapitol v roce 2007

                                                     upravený                     skutečné 

název kapitoly                              rozpočet                          čerpání

                                                      v tis. Kč                                 v tis. Kč

-------------------------------------------------------------------------------------------------

- životní prostředí                             16 497,43                        16 313,79

- stavební úřad - doprava                  11 978,00 11 977,96

- školství a kultura                            29 874,88 29 103,81

- vnitřní správa                                 41 143,62                       40 012,15

- sociální věci a zdravotnictví           23 523,97 22 717,91

- správa majetku města                     37 361,77 32 587,61

- rozvoj města                                     3 666,00   3 368,35

- všeobecná pokladní správa            45 786,01 16 909,71

z toho investiční výdaje                    26 469,49 23 445,71

z toho finanční investice                   37 556,00 10 370,42
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  Hospodaření Města Chodova skončilo v roce 2007 přebytkem  hospodaření ve výši 
28 254 510  Kč.

V tomto roce se město intenzivně věnovalo  restrukturalizaci hospodaření města. Ta spočívala 
především v podrobném rozboru  jednotlivých  výdajů  ve  všech  oblastech  i  v organizacích 
zřízených městem. Téměř všichni správci kapitol museli vystačit s rozpočtem výdajů o 15% 
nižším než v předchozím roce .

Vyhlášky města
 
V roce 2007 byly zastupitelstvem města Chodova schváleny:

-  Obecně  závazná  vyhláška   č.  1/2007,kterou  se  stanoví  systému  sběru,  třídění  a 
zneškodňování     komunálního odpadu a systém nakládání se stavebním odpadem ( o 
nakládání s komunálním odpadem)

- Obecně závazná vyhláška  č. 2 /2007, kterou se mění vyhláška města č. 19/2001 ( o 
místním  poplatku  za  provoz  systému  shromažďování,  sběru,  přepravy,  třídění,
využívání a odstraňování komunálních odpadů a způsobu jeho výběru)

- OZV č. 3/2007, kterou se stanovují pravidla pro pohyb psů na veřejném prostranství
- OZV  č.  4/2007,  kterou  se  mění  vyhláška  č.  14/1996  (  o  spádových  obvodech 

základních škol města Chodova)

Psi ve městě 
      K 31. 12. 2007 bylo evidováno celkem 1211 plátců místního poplatku za psa. Většinu 
tvořily fyzické osoby, které mají v obci trvalý pobyt , 9 plátců byly právnické osoby, které 
mají v obci sídlo firmy a pes slouží k ostraze objektu.  
    Na poplatcích ze psů bylo v tomto roce vybráno celkem 509.719,-Kč.  Městský úřad i 
nadále nabízí plátcům poplatku bezplatný odběr sáčků na úklid psích exkrementů.  

Vlastnické vztahy – pozemky, nemovitosti
V průběhu roku 2007 prodalo Město Chodov své pozemky  za 4 960 937,-- Kč . Dále byly 
prodány objekty č.p.  29,  1068,  1078.   V průmyslové  zóně byl   odkoupen pozemek   od 
soukromého vlastníka za 758 700,-- Kč 

  
Církve ve městě

 
Římsko-katolická církev
 
Rok 2007 začal pořádáním tříkrálové sbírky, kterou zahájil  biskup František Radkovský . 
V Chodově se podařilo  vybrat přes 26 000,-- Kč. 
Začátkem roku se také uskutečnilo ekumenické setkání s chodovskými evangelíky a následně 
se oba církevní sbory scházely k pravidelným bohoslužbám slova.
Na  jaře  P.  Antoni  Wasil  s několika  dobrovolníky  upravil  zahradu  (založil  skalku,  voliéru 
s drobným ptactvem, postavil altán a byly natřeny lavice na zahradě). Zahrada je otevřena pro 
veřejnost  a  nejvíce  ji  využívají  k rekreaci  maminky  s malými  dětmi.  Na  podzim  byla 
provedena oprava sklepních místností za pomoci  farníků. Byt v Zahradní ulici, který patří 
farnosti, byl pronajat.
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Postní dobu i dobu velikonoční  prožívali farníci ve farní kapli,  hlavní mše byla sloužena 
v kostele. 
V červnu  byla  sloužena  v rámci  pouti  v Tatrovicích  mše,  kterou  celebroval  P.  Petr  Fořt 
z Kraslic. Zúčastnili se jí rodáci ze SRN a někteří chodovští farníci.
Při  chodovské  Vavřinecké  pouti  sloužil  poutní  mši   P.  Ladislav  Škrňa,  který  v Chodově 
působil 21 let. Při mši zpívali členové evangelického pěveckého sboru.
U příležitosti oslav 600.výročí založení Nového Sedla zde byla ekumenická bohoslužba slova 
vedena P. biskupem Františkem Radkovským.   Zúčastnili se jí rodáci ze SRN, farnicí a hosté 
z městského úřadu v Novém Sedle.
Jako tradičně v prosinci se slavily vánoční svátky. O slavnosti Narození Páně a ve svátek sv. 
Štěpána byla mše svatá v kostele. Během vánočních svátků byl kostel přístupný veřejnosti.    
V roce 2007 byla udělena svátost jednomu manželství, bylo pokřtěno 9 dětí v Chodově a 2 
děti v Tatrovicích a pomazání nemocných bylo uděleno 58 farníkům. V průběhu roku bylo 
vykonáno 12 církevních pohřbů.

   
Zájmové organizace a jejich činnost
Automotoklub Chodov 
V roce 2007 měl Automotoklub Chodov 36 registrovaných členů.  Předsedou klubu byl  pan 
Milan Hruška.  Klub uspořádal Jízdu zručnosti. 
V areálu AMK sídlily další  subjekty poskytující  služby : opravy osobních vozidel, měření 
emisí, příprava vozidel na technické kontroly, autoškola, instalatérské, plynařské a topenářské 
opravy a také kadeřnictví. 

Český rybářský svaz – MO Božičany
 Tato zájmová organizace pracovala pod vedením předsedy, Ing. Ernesta Ješíka. Jejími členy 
bylo 780 dospělých a 150 dětí, z nichž chodovských bylo 450 dospělých  a  90 dětí. Děti se 
rybářskému umění učily ve dvou kroužcích, vedených trenéry pod hlavičkou DDM Bludiště. 
 
  
 Junák- svaz skautů a skautek ČR
 
17.listopadu 2007 se konal střediskový volební sněm. Vůdkyní střediska byla zvolena  Šárka 
Chocová,  jejím  zástupcem   Jan  Zapf.  Hospodářkou  střediska  je  i  nadále   Jana  Povová, 
výchovným zpravodajem  Stanislav Ouředník, předsedou revizní komise  Michal Franc. 
Začátek  roku  poznamenalo  poškození  a  vykradení  klubovny  U  potůčku.  S  materiálními 
škodami se středisko vyrovnalo také za podpory   Městského úřadu Chodov.    V průběhu 
roku se skauti podíleli na několika veřejných sbírkách , např. Tříkrálová sbírka a Květinový 
den,  uspořádali  již  tradiční  pěveckou  soutěž  Chodovská  notička,  tentokrát  ve  spolupráci 
s chodovským gymnáziem, Footcup Chodov,   Zima jak ji  neznáte,  Lampiónový průvod a 
další.  Nejvýznamnější  akcí  byla  účast  na oficiálních oslavách 100 let  skautingu v Praze, 
nazvaných Praha – šátková metropole.    
V květnu  se  skauti  zúčastnili  přípravného  a  hlavního  kola  Svojsíkova  závodu  v Horním 
Slavkově a v Habartově.    
Letního tábora, který se konal opět v Jestřábí kotlině na Šindelové, se účastnilo 34 dětí a cca 
10 dospělých. Tento tábor byl vzhledem k ne úplně ideálnímu počasí nazván „Nejkrásnější 
putování  na  blátě  pod  šedou  oblohou“.   Oslava  100  let  skautingu  v Chodově  se  konala 
8.9.2007 a účastnilo se jí okolo 100 členů střediska, přátel a podporovatelů nebo bývalých 
skautů.  Nechyběla  prezentace  činnosti,  dort  se  stovkou  svíček,  promítání  filmů  určených 
k oslavám 100  let  skautingu  a  samozřejmě  nejedno  přátelské  setkání  a  vzpomínání.  Byl 
vysazen  také  strom skautingu  a  středisko  se  tak  zapojilo  do  akce  mezinárodní  skautské 
organizace WOSM a OSN – Miliarda stromů pro planetu Zemi v roce 2007.  
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V prosinci byl již tradičně odehrán Živý Betlém , tentokrát kromě chodovského Adventu také 
na statku Bernard.   Betlémské světýlko mělo mezi Chodováky opět úspěch,  během 20minut 
bylo rozdáno přes 100 svíček.  Rok 2007 byl  v životě střediska zakončen již  9.  ročníkem 
Vánočního zpívání, při němž byly rozdávány skautské kalendáříky na nový rok.

 

Český svaz chovatelů, ZO Chodov
Nejvýznamnější  událostí  roku  bylo  uspořádání  mezinárodní  Česko-německé 
chovate lské  výs tavy u příležitosti 60.výročí založení místní organizace Českého svazu 
chovatelů. Výstavy v areálu Českého svazu chovatelů v Nádražní ulici se zúčastnili čeští a 
němečtí vystavovatelé.  
 
Český svaz ochránců přírody 
Základní  organizace  v Chodově  měla  k 31.12.2007  85  členů,  z nichž  58  bylo  mladých 
ochránců přírody  . Jan Svoboda byl předsedou ZO, ale také vedoucím Regionálního centra 
ČSOP. Ekocentrum Chodováček vedla paní Eva Svobodová. V pravidelné činnosti nedošlo 
k výrazným změnám, , byly pořádány tradiční akce a ZO se zapojila do celostátních aktivit.   

KIT KLUB CHODOV  
V klubu bylo v roce  2007organizováno celkem 13 dospělých modelářů a tři děti.   Předsedou 
byl nadále JUDr. Jan Mikač.  Také v tomto roce klub uspořádal soutěž plastikových modelářů 
pod názvem „Chodovská chmelnice“.
 

  
   

Kynologický klub Chodov

 V roce 2007 měl klub celkem 16 dospělých a  8 dětských členů. Předsedkyní klubu byla 
Milada Patáková. Klub využíval ke své pravidelné činnosti i k pořádání soutěží cvičiště ve 
Vančurově ulici. Klub je zapojen do záchranného systému města Chodova jako součást týmu 
při řešení krizových situací.
Sbor dobrovolných hasičů Chodov

K 31.12.  2007  měl   Sbor  dobrovolných  hasičů  v Chodově  (dále  SDH)  70  členů, 
z čehož je 53 hasičů,  3 podporující členové a 14 mladých hasičů.
Sportovní družstva se na soutěžní sezónu připravovala ve sportovní hale a také bruslením 
v ostrovském zimním stadiónu. 

Hasiči  uspořádali  již  šestý   hasičský  ples  ,  podíleli  se  jako  již  tradičně  na  organizaci 
chodovského Masopustu, pálení čarodějnic a na zajištění dalších akcí ve městě. 

Ve  dnech  6.  -  7.  10.  2007   navštívili  někteří  členové  sboru  své  rakouské  kolegy 
v Reinprechtspölla.  Během bohatého  programu,  v  němž  nechyběla  ani  návštěva  několika 
hasičských  zbrojnic  Dolního  Rakouska,   absolvovali  také  velmi  zajímavou  exkurzi 
v nejmodernější hasičské škole v Tullnu. 

Družstvo mladých hasičů přivezlo 1. místo z oblastní halové soutěže v Plesné, v rámci okresní 
soutěže postoupilo družstvo žen i mužů do krajského kola, v pohárové soutěži v Nové Roli 
vybojovaly ženy 1. místo a v konečném hodnocení  ligy obsadily 2.místo. 

 Dále se členové SDH Chodov podíleli na údržbě techniky a budovy, na údržbě výstroje a 
výzbroje, 2 členové aktivně pracovali ve výkonném výboru a odborných radách okresního, 
krajského i republikového  SHČMS.
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ZO Českého zahrádkářského svazu
Základní  organizace  ČZS v Chodově  měla  v tomto  roce  450  registrovaných  členů  ,  kteří 
obhospodařovali 427 zahrádek v zahrádkářských koloniích   .  Předsedou organizace byl  pan 
Jiří Žďárský.  V září se zahrádkáři již tradičně podíleli na  výstavě ovoce,zeleniny, květin, 
kaktusů,  bonsají  ,  kterou v rámci Václavského posvícení uspořádali  ve společenském sálu 
KASS.  

Obyvatelstvo
 
V roce 2007 se v Chodově:
narodilo -  138 obyvatel  -  z toho  67 děvčat a 71 chlapců
zemřelo -  114 obyvatel  -  z toho  63 žen a 51 mužů
přistěhovalo -  314 obyvatel  -  z toho 167 žen a 147 mužů
odstěhovalo -  381 obyvatel  -  z toho 207 žen a 174 mužů.

Složení a počet obyvatelstva k 31. 12. 2007
muži ženy celkem %

do 6 let   503   440      943     6
od 6 do 15 let   718   666   1 348    9
od 16 do 20 let   522   518   1 040     7
od 21 do 40 let 2 441 2 338   4 779   32
od 41 do 60 let 2 104 2 171   4 275   29
nad 60 let                  1 114             1 443                2 547                 17     
celkem 7 402 7 566 14 968 100
 
V roce 2007 bylo uzavřeno 88 sňatků a uskutečnila se jedna jubilejní zlatá svatba manželů 
Švorcových.  
 

Bydlení
Byty v majetku města
  Bytservis  Chodov  s.r.o.  spravoval  k 31.12.2007 celkem 574 nájemních  bytů (z toho  20 
bytů  se sníženou kvalitou Pod Železným dvorem) a 5 podnikatelských nebytových  prostor 
se samostatným vstupem situovaných v přízemí bytových domů.

V tomto  roce  byla  schválena  změna  pravidel  hospodaření  s byty  v majetku  města.  K  
31.3.2007   byl   zrušen   pořadník a  seznam  žadatelů  o   přidělení   nájemního  bytu 
(usnesení  rady  města   7R-133-2007). Od 1.4.2007 platí nová pravidla pro přidělování bytů. 
Hlavní změnu tvoří přidělování bytů na základě výsledku výběrového řízení s upřednostněním 
nejvyšší nabídky za 1m2 podlahové plochy bytu.

V roce 2007 bylo přiděleno 9 bytů o velikosti:1+1 – 2 byty, 1+2 - 3 byty a  1+3 – 4 byty. 

Celkové dluhy na nájemném a  službách spojených s  užíváním bytů, nebytových   prostor a 
ubytovny  k 31.12.2007 činily 6.670.570,--Kč. 

Celkové výnosy včetně půjčky spojené  se  správou  bytových  domů a ubytovny v majetku 
města činily cca 9.569.000,--Kč.  

Bytservis  vynaložil   na zajišťování komplexní správy ,  údržby a oprav  bytových domů a 
ubytovny v roce 2007 celkem cca 9.341.000,--Kč. Z nákladných oprav se jednalo např.   o 
celkovou  opravu  stoupaček  kanalizace,  studené  a  teplé  vody,  včetně  cirkulace,  plynu  a 
vzduchotechniky   v technických šachtách bytů v ulici Obránců míru č.p.674 -675, o výměnu 
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oken  a  sdružených  balkónových  dveří  v domech  č.p.  Smetanova  732,  Školní  735,  U 
Koupaliště 810 , o metrologické ověření (přecejchování) vodoměrů studené a teplé vody ;  a o 
výměnu poštovních schránek v domech č.p. Smetanova 732, Školní 735 a U Koupaliště 810  .

 V průběhu  roku  2007  probíhal  pouze  prodej  jednotlivých  bytů  a  nebytových  prostor 
situovaných v privatizovaných domech. 

K 31.12.2007  bylo  v privatizovaných  domech  ve  správě  Bytservisu  Chodov  s.r.o.  38 
neprodaných bytů a 4 nebytové prostory.

 

Rodinné domy
                                                          
V tomto roce bylo zkolaudováno   několik nově postavených rodinných domů (všechny po 
jedné bytové jednotce):  č.p.  1138 a 1139 v ulici Štěříkova louka ,  1134 v Hrnčířské a 1137 
v Poděbradově  ulici                                                            .
Nová ulice (zrekonstruovaná) vznikla v důsledku nové výstavby rodinných domů v oblasti 
Štěříkovy louky, která v současné době končí slepě obratištěm za penzionem pro důchodce. 
Začíná na křižovatce ulic Nerudova a Štěříkova louka u trafostanice. V budoucnu by měla 
pokračovat  jižním směrem přes   louku až ke křižovatce ulic  Dvořákova – Čs.  odbojářů. 
Z důvodu přehlednosti bylo nutné tuto ulici pojmenovat, protože se v budoucnu bude jednat 
o ulici páteřní a i kolem ní budou stavěny rodinné domy. Název RM navrhla příznačně jako 
Západní, což vystihuje její trasu na nejzápadnějším okraji města. Tento název odsouhlasilo 
také ZM.
                                                        

Životní prostředí
Hluk, čistota ovzduší
  V tomto roce nedošlo k žádné události, která by ovlivnila životní prostředí Chodova a jeho 
okolí. 
 
Skládka domovního odpadu
Odvoz tříděného odpadu z 20 měst a obcí regionu stále zajišťuje společnost Chotes, s.r.o., 
kterou řídí jednatel, p. Rudolf Pocklan . V roce 2007 se prozatím ustálila oblast působnosti 
v odvozu odpadu,  ale   došlo  k  významnému zvýšení  počtu  nádob na   tříděný odpad jak 
v regionu, tak především v Chodově.  
   V Chodově opět významně vzrostlo množství vytříděného odpadu na celkových 600,205 
tun včetně výkupny a aktivit škol.  Z toho bylo 268,962 t papíru, 129,629 t  skla, 96,726 t 
plastu,  0,91  t  nápojových  kartonů   a  103,978  t  kovů.  V  rámci  projektu  „Intenzifikace 
odděleného sběru a zajištění využití  komunálních odpadů včetně jejich obalové složky na 
území Karlovarského kraje“ získalo Město Chodov od společnosti EKO-KOM, a.s. celkem 30 
dalších nádob na tříděný odpad ( 10 ks na papír, 5 ks na plasty a 15 ks na nápojový karton). 
Od občanů  Chodova bylo  v roce  2007 také  odvezeno 2  428 tun  komunálního  a  990 tun 
ostatního  (zejména  objemného)  odpadu.  Společnost  zaměstnávala  v roce  2007  v hlavním 
pracovním poměru  41  zaměstnanců  a  v rámci  veřejně  prospěšných  prací  11  osob.  Obrat 
společnosti se s ohledem na úsporná opatření města snížil na 44,4 mil. Kč.
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Veřejná zeleň
V roce  2007  byly  provedeny  zdravotní  a  bezpečnostní  řezy  na  stromořadí  topolů  podél 
chodníku do Chodosu a také na dubové aleji u Bílé vody, která je vyhlášena jako významný 
krajinný prvek.  Tato údržba stromů si vyžádala částku cca 164 000,--Kč. Na údržbu městské 
zeleně bylo vyčleněno  3.771.000,--Kč.   

Technická vybavenost města
    V roce 2007 byla mimo jiné  provedena celková rozsáhlá rekonstrukce chodníků v ulicích 
Tovární a Smetanova a předláždění dvou částí chodníků u kruhového objezdu v Rooseveltově 
ulici. Dále byla provedena rekonstrukce veřejného osvětlení v ulici 9.května .    
V  Nerudově  ulici  proběhla  rozsáhlá  rekonstrukce  komunikace   směrem  k  penzionu  pro 
důchodce, vč. vybudování nového chodníku a parkovacích míst pro osobní automobily a dále 
byla provedena  1.etapa výstavby inženýrských sítí jako příprava území pro další výstavbu. 
Tato akce za 7 083 971,--Kč byla financována bez přispění města Ministerstvem financí ČR.
V Bezručově ulici byla na podzim vybudována nová obslužná komunikace, parkovací místa , 
chodníky a veřejné osvětlení pro výstavbu obytných domů , to vše za 2 574 847,--Kč.
Ve Staré Chodovské byla  zahájena výstavba inženýrských sítí  rozvodem plynu. 
V objektu bývalého finančního úřadu, č.p. 1007, byla provedena změna užívání na byty a tyto 
prostory byly prodány zájemcům formou nejvyšší nabídky.
V areálu dřívější  sklárny byla  kovoobráběcí firmou postavena nová výrobní hala a jedna 
původní hala byla zkolaudována na provozovnu drcení molitanu. 

Bezpečnost ve městě

Městská policie
 
   Vedením Městské policie Chodov byl nadále pověřen pan Josef Kertész, uvolněný zastupitel 
města. Městská policie stabilizovala počet zaměstnanců na 14 strážnících ve                  12-
hodinovém směnném provozu. Pan Ladislav Staněk se plně věnoval prevenci a vykonával 
také  funkci  zástupce velitele.  Strážnice  Zuzana Husárová  byla  po celý rok na rodičovské 
dovolené. S tímto personálním obsazením již vznikaly potíže při obsazování směn v případě 
zvýšené  nemocnosti  nebo  při  jiných  mimořádných  událostech,  které   bylo  nutné  řešit 
nařízením přesčasových hodin.

V roce 2007 MP evidovala 12.374 událostí  . Řešeno bylo  2.883 přestupků  , z toho 1.705 v 
dopravě  , 660 ve veřejném pořádku a 518 ostatních. Bylo uděleno 1.167 pokut  v celkové 
výši  cca 189.300 tis.  Kč. V evidenci je také 495 přestupků ,  řešených jen domluvou, bez 
pokuty.

Řidičům bylo nasazeno na jejich vozidla 709 botiček  ,  na pokutách včetně odtahů zaplatili 
občané 364.710  Kč.  Bylo odtaženo 489 vozidel  ,  vyřešeno 69 autovraků   a  do útulku 
umístěno  53  psů  .  Vlivem  zavedení  městského  doručovatele  se  snížil  počet  písemností 
doručených městskou policií.  Výrazně se zvýšil  počet výjezdů městské policie na objekty 
zabezpečené přes pult centrální ochrany -   392krát  .

Městská policie provedla obměnu zbraní z původních 10 ks pistolí typu G CZ-2000 na 
8 ks typu CZ-75D COMPACT  a dva automobily Škoda nahradila jedním vozidlem Renault 
Kangoo. Ze 3 garáží  pro osobní automobily byla 1 pronajata,  u druhé je  vyhlášen záměr 
pronájmu.

Úkolem roku 2007 bylo udržet nastolený standard kvality služeb - zajistit akutní vý-
jezdy k případům možného ohrožení života, zdraví nebo majetku, dohled na přechodech u 
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škol,  dohled  v  pokladně  MěÚ  a  další.  Městská  policie  Chodov  dlouhodobě  úspěšně 
spolupracuje  s  Policií  ČR  ,   v  roce  2007  se  strážníci  zúčastnili  797  společných  akcí  . 
Pravidelně  jsou  pořádány  konzultační  schůzky  s  velitelem  PČR  Chodov.  Velmi  těsná 
spolupráce s hasiči je mnoholetou samozřejmostí.
 

Policie ČR

 V roce 2007 prošetřilo Obvodní oddělení Policie České republiky (dále OOP) 394 trestních 
oznámení, z nichž se podařilo objasnit cca 70%   činů.  V průběhu roku bylo policisty řešeno 
870 přestupků, z nichž 467 bylo řešeno blokovými  pokutami (za ně bylo vybráno 253 550,-
Kč) a 223 přestupků bylo oznámeno k projednání příslušným úřadům. Z důvodu nezjištění 
pachatele bylo odloženo 72 přestupků. Nadále převyšuje majetková trestná činnost , přesto lze 
kvitovat, že na území OOP Chodov došlo k podstatnému poklesu počtu spáchaných trestných 
činů. 

OOP Chodov  se  zapojilo  v červenci   2007  do  koncepce  nové  policie  v rámci  projektu 
Community  policing  ,  je  zvýšený  důraz  na  obchůzkovou  službu  a  jsou  kladeny zvýšené 
nároky na preventivní činnost , která je upřednostňována před represí.

V roce   2007  nedošlo  k závažnějšímu  narušování  veřejného  pořádku,  také  díky  úzké 
spolupráci s Městskou policií Chodov.

 

Požární ochrana
                                            

 

V roce  2007 vyjela jednotka požární ochrany 156 krát  (požáry 65, dopravní nehody 22,
 úniky  nebezpečných  chemických  látek  16,  technické  havárie  37,  plané  poplachy  14, 
vícenásobné  zásahy  2).  Celý  rok  patřil   mezi  velmi  náročné  a  řešené  události  byly 
různorodého charakteru. Nejnebezpečnější a nejnáročnější zásah absolvovali chodovští hasiči 
při technologické havárii ve sklárně Avirunion Nové Sedlo, kde nekontrolovatelně vytékalo 
400  tun  žhavého  skla.  V rámci  odborné  přípravy  se  zúčastnili   kromě  jiných  cvičení  a 
několika ukázek také  taktického cvičení při  havárii  letadla na letišti  v Karlových Varech. 
V lokalitách smluvně vázaných katastrů obcí Jenišov a Božičany bylo provedeno  7 zásahů. a 
ve společnosti Chodos Chodov s.r.o. zasahovali chodovští hasiči jen 1 x při prověřovacím 
cvičení na objekt čpavkové stanice.  

V oblasti odborné přípravy byl výcvik v roce 2007  zaměřen na činnosti týkající se 
specifikace  výjezdů    jednotky  (  první  pomoc,  radiotelefonní  provoz,  dopravní  nehody, 
dýchací technika, zásahy ve výškách a nad volnou hloubkou, atd.).  Speciálním výcvikem 
bylo obnoveno oprávnění držitelů pro práci s motorovou a rozbrušovací pilou.  

V roce 2007 bylo na úseku požární ochrany provedeno 8 kontrol dodržování předpisů 
o  požární  ochraně  na  městském  úřadě,  vyvěšen  nový  požární  řád  a  požární  poplachové 
směrnice  v budově  městského  úřadu,  provedeno  školení  zaměstnanců  Města  Chodov  se 
zaměřením na poskytování první pomoci  a pro  ředitele  příspěvkových organizací a vedoucí 
odborů školení na téma „Krizový management města Chodova“.   

V rámci  preventivně výchovné činnosti  bylo  provedeno 37  exkurzí  pro děti  z MŠ, 
žáky  základních  škol  a  speciální  školy  a  studenty  Obchodní  akademie.  Pro  občany  byl 
pořádán již tradiční Den otevřených dveří Sboru dobrovolných hasičů v Chodově. 

 V roce  2007  byla  zastupitelstvem  města  schválena   restrukturalizace  Městského 
záchranného systému (dále MZS),   která spočívá hlavně v redukci  počtu hlavní zásahové 
techniky jak hasičů, tak i městské policie a hlavně její modernizace.   Probíhala legislativní 
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příprava  plánovaných  prodejů  a  nákupu  dle  schváleného  harmonogramu.  Prvním krokem 
v tomto procesu byla obměna osobního vozidla Fabia za Renault Kangoo.  MP Chodov při 
své činnosti již využívá pouze jedno vozidlo a hasiči postupně zredukují vozový park na dvě 
cisterny a jedno velitelské vozidlo. Vozidla budou vybavena tak, aby nebyl omezen  rozsah 
dosud prováděných odborných činností.  V prosinci byla  prodána CAS 24 Š 706 – Trambus 
a  zastupitelstvo města   schválilo záměr  nákupu nové cisternové automobilové stříkačky 
CAS  v roce  2008.   Cílem  restrukturalizace  je stabilizace  ,  případně  snížení  ekonomické 
náročnosti na provoz jednotlivých složek MZS.  

Významným zásahem do činnosti MZS byla kompletní změna telefonie budovy MZS. 
Tato akce probíhala v součinnosti s pracovníky MěÚ (ORM). Součástí technologických změn 
byla  výměna  telefonní  ústředny,  zajištění  nahrávání  všech  hovorů  a  výměna  telefonních 
přístrojů pro vedení MZS za přenosné „Decty“. Tyto přístroje, vybavené speciální anténou, 
umožňují  telefonování  na  kterékoliv  budově.  Při  telefonování  v rámci  vybraných institucí 
města je hovorné zdarma. Těmito kroky došlo k významnému snížení provozních nákladů na 
provoz záchranných složek ve městě. 

Bezpečnostní rada města

Dle pracovního plánu na rok 2007 zasedala Bezpečnostní rada města Chodova  ve 
složení :   

Ing. Josef Hora - starosta města

Stanislav Pochman - místostarosta

Josef Kertész - velitel Městské policie

Bc. Jiří Kiss - velitel jednotky SDH Chodov

Martina Svobodová - tajemnice   

mjr. Mgr. Jaromír Homolka - zástupce HZS Karlovarského kraje, ÚO Sokolov

pplk. JUDr. Ladislav Reismüller - zástupce PČR, Sokolov

V oblasti krizového řízení byl zpracován Plán spojení  , rozpracovány operační plány k řešení 
krizových situací a Pandemický plán. Do Krizového plánu byl zařazen Vnější havarijní plán 
Sokolovské  uhelné,  právní  nástupce,  a.s.  a  Linde  sokolovská  ,s.r.o.  ,  a  operační  plán 
Hromadné  postižení  osob  mimo  epidemií.   Byla  připomínkována  Bezpečnostní  zpráva 
zpracovatele Linde sokolovská ,s.r.o.  a Plán krizové připravenosti  Polikliniky Chodov. Na 
žádost  HZS  Karlovarského  kraje  byly  zpracovány  analytické  podklady  pro  souhrnnou 
aktualizaci Havarijního plánu kraje (přehled zdrojů mimořádných událostí antropogenních a 
živelných, přehled pravděpodobných mimořádných událostí,   ohrožujících více jak 100 osob, 
nebo plochu větší jak 10 000 m2   na  území kraje a předpokládané záchranné a likvidační 
práce).

 

Zdravotnictví

Poliklinika 
V březnu 2007 byly vykázány zdravotním pojišťovnám poslední provedené zdravotní výkony 
pod  hlavičkou  Poliklinika  Chodov.  Ordinaci  ORL –  ušní-nosní-krční  převzala  jako  své 
pracoviště Karlovarská krajská nemocnice, nemocnice v Sokolově. V měsíci dubnu ukončil 
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svou činnost na poliklinice ortoped MUDr. Pavel Strejc, který současně zajišťoval i oddělení 
RTG. Město Chodov tak přišlo o dva zdravotnické obory, za kterými museli chodovští občané 
dojíždět do Sokolova nebo Karlových Varů. Činnost RTG oddělení se podařilo obnovit od 
června  2007,  kdy toto  pracoviště  začal  provozovat  MUDr.  Pavel  Bouška.  Ke  konci  roku 
probíhala  jednání  s ortopedem,  aby  byla  i  tato  lékařská  odbornost  ve  městě  obnovena. 
Kritická situace byla mezi pediatry, když jedna dětská lékařka dlouhodobě onemocněla. Trvá 
nedostatek zubních a praktických lékařů ve městě.

Ke  konci března  odešla  do  důchodu  paní  ředitelka  Ingrid  Hložková  a  rada  města 
pověřila vedením Polikliniky Chodov  paní Květoslavu Kertészovou.
V průběhu  roku  byly  dokončeny  práce  na  opláštění,  tzn.  izolace  kolem budovy  osazeny 
nerezové přístřešky na vchody ze zadní strany budovy, oprava podezdívek a oprava stříšky 
nad vstupním vestibulem. Dokončovací práce byly provedeny za 865 tis.Kč, ještě v rámci 
smlouvy "Poliklinika Chodov - výměna obvodového pláště".

Lékárny
 Ve městě fungovaly tři soukromé lékárny – v Čapkově ulici a ve Staroměstské ulici to byla 
lékárna  Čtyřlístek  a  v Tovární  ulici,  v sousedství  polikliniky,  působila  H.D.R.  Lékárna 
Panacea,  s. r.o. 

 
Sociální péče
     Od nového roku vstoupily v platnost nové dva zákony – zákon o životním  a existenčním 
minimu a zákon o pomoci v hmotné nouzi.  Těmito zákony se  začal MěÚ Chodov řídit při 
vyplácení sociálních dávek. Zpřísnily se podmínky pro přiznávání dávek a hlavně se změnilo 
stanovení okruhu společně posuzovaných osob.  To vedlo k tomu, že řadě lidí nyní nevzniknul 
nárok  na  dávky.  To  spolu  se  snižujícím  se  procentem  nezaměstnanosti  v mikroregionu 
Chodovsko  (leden  07  –  13,06  %,  prosinec  07  –  10,18%)  vedlo  ke  snížení  počtu  osob 
pobírajících  dávky  pomoci  v hmotné  nouzi  a  ke  snížení  objemu  vyplacených  finančních 
prostředků na dávky za celý  rok (rok 06 – cca 33,5 mil. Kč, rok 07 – cca 18,9 mil. Kč).

Domov pro seniory
 
     Od 1.1.2007 je v souladu se zákonem o sociálních službách z Penzionu Domov pro seniory 
a jsou tam přijímáni pouze klienti, kteří potřebují celodenní péči a mají přiznaný příspěvek na 
péči.
Zastupitelstvo  města  přehodnotilo  své  rozhodnutí  z roku  2006   a  na  svém  jednání  dne 
27.3.2007  rozhodlo,  že  provozování  domova  nepřevezme a  nechá  ho  pod  zřizovatelskou 
funkcí Karlovarského kraje.
 

Kluby důchodců
 
     V roce  2007 začalo vedení  města  zvažovat  možnost  vystěhování  klubů důchodců ze 
stávajících  prostor  (bytové  jednotky  v Hlavní  ulici),  sloučení  jejich  činnosti   a  zajištění 
provozu  jednoho  klubu  ve  vyhovujících  prostorách,  nejlépe  v budově  v majetku  města. 
Vyhovující prostory se však v průběhu roku 2007 nenašly.
S přípravou rozpočtu na rok 2008 bylo rozhodnuto (i v souvislosti se snižujícím se počtem 
členů KD) o sloučení klubů od 1.1.2008. Toto bylo k 31.12.2007 realizováno. Klub důchodců 
vede paní Jaroslava Schmidová.
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Pečovatelská služba
Hlavní činností Polikliniky Chodov se stalo poskytování pečovatelské služby. Od 1.1.2007 
vešel v platnost nový zákon o sociálních službách č. 108/2006 Sb. Znamenal velké změny pro 
poskytovatele  i  uživatele  sociálních  služeb.  Poskytovatelům  vznikla  povinnost  se 
zaregistrovat a pečovatelky i sociální pracovníci musejí splňovat novým zákonem stanovené 
vzdělání.  Dvě  naše  pečovatelky  měly  v době  registrace  požadované  vzdělání,  další  dvě 
úspěšně absolvovaly kurz pro pracovníky v sociálních službách a tím také splnily podmínku 
vzdělání. Sociální pracovnice si doplní vzdělání studiem na vyšší odborné škole sociálního 
směru. Je kladen důraz na zavádění standardů kvality sociálních služeb a jejich dodržování v 
praxi.  Pro  uživatele  znamená nový zákon  o  sociálních  službách v případě  splnění  kritérií 
příspěvek na péči,  který  použije na úhradu sociálních služeb podle svých potřeb. 
V tomto  roce  byly  rozšířeny pečovatelské  služby o  rozvoz  obědů  o  sobotách,  nedělích  a 
svátcích. 
 

Péče o staré  a nemocné občany
     Akce pro seniory města pořádaly v průběhu roku mateřské i základní školy, stacionář, 
knihovna , KASS, městská policie, ZO Svazu postižených civilizačními chorobami a odbor 
sociálních věcí MěÚ.
Po  celý  rok  město  hradilo  autobus,  kterým  1x  měsíčně  vyjížděli  chodovští  senioři  do 
sokolovského bazénu.  

     Životního výročí 90ti a více let se v roce 2007 dožilo celkem 16 obyvatel města  (15 žen a 
1 muž).

     Pracovnice  odboru  sociálních  věcí  vykonávaly  funkci  opatrovníka  4  nesvéprávným 
občanům města, kteří byli umístěni v psychiatrické léčebně  v Dobřanech.

     V dubnu se rada města zabývala materiálem, který vytvořila pracovní skupina v rámci 
Komunitního  plánování  sociálních  služeb.  Tento  materiál  zmapoval  bariéry  ve  městě,  tj. 
zaměřil se zejména na bariéry na chodnících, veřejných prostranstvích a v budovách, které 
jsou v majetku města a jsou veřejně přístupné.  Tato skupina navrhla k přednostnímu řešení 
tyto bariéry:

- vstupy do Kulturního a společenského střediska
- vstup do pater budovy městské knihovny
- chodníky a sjezdy na autobusovém nádraží
- ukončení chodníku za areálem bývalého Drobného zboží
- chodníky a sjezdy v ul. Luční a nová Husova
- vstup (schody) do školní jídelny ve Smetanově ulici

     Ve druhé polovině roku zakládá Ing. Pavel Bráborec o.p.s. Denní centrum Mateřídouška, 
které  k 31.12.2007  převzalo  od  Krajského  úřadu K.  Vary provoz  Denního  stacionáře  pro 
mentálně postižené a od 1.1.2008 se stává samostatným právním subjektem, v jehož čele stojí 
ředitelka společnosti, paní Věra Bráborcová.
 
Péče o rodinu a děti
     Narůstající problémy v rodinách se promítly do práce odboru sociálních věcí. Zvýšená 
pozornost byla věnovaná dětem vyrůstajícím v problémových a sociálně slabých  rodinách. 
Pokud  se  situace  v rodině  nezlepšila  po  provedených  výchovných  pohovorech,  bylo 
přistoupeno  k uložení  opatření  podle  zákona  o  rodině.  V průběhu  roku  bylo  nařízeno  6 
dohledů nad výchovou dětí,  uložena 4 napomenutí  a  podán  1 podnět  k trestnímu stíhání 
rodičů pro podezření z ohrožování mravní výchovy mládeže.
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Zvýšil se i počet neomluvených hodin dětí základních škol z 2396 v roce 2006 na 2430 v roce 
2007. Pouze základní škola praktická a speciální  vykázala pokles neomluvených hodin,  u 
ostatních ZŠ se počet zvýšil (1.ZŠ – 599, 2.ZŠ – 473, 3.ZŠ – 947, ZŠp aZŠsp – 411).
 

Sociální služby
     Od 1.1.2007 je v účinnosti nový zákon o sociálních službách, který upravuje poskytování , 
financování  sociálních  služeb,  upravuje  standardy  kvality  sociálních  služeb,  upravuje 
kvalifikační  předpoklady  pracovníků  v sociálních  službách   a  stanovuje  podmínky  pro 
přiznání příspěvku na péči.
V souvislosti s přijetím zákona byl zrušen příspěvek při péči o blízkou a jinou osobu, který 
vyplácel  náš  úřad  a  který  byl  vyplácen  cca  45  osobám.  Tento  příspěvek  byl  nahrazen 
příspěvkem na péči, o němž rozhoduje a také jej vyplácí  MěÚ Sokolov.

     Nadále pokračoval   započatý proces komunitního plánování sociálních služeb ve městě. 
Účastnilo  se  ho cca  15  zástupců z řad  zadavatele  (tj.  představitelé  a  zaměstnanci  města), 
poskytovatelů sociálních služeb působících ve městě a uživatelů sociálních služeb.
Jednou z aktivit pracovní skupiny byla již tradiční prezentační akce pro širokou veřejnost, 
která se   uskutečnila   11. září na Staroměstské ulici pod názvem „Den pro sociální služby“.

     V roce 2007 se zástupci města ( pí Daniela Pazderová a Věra Marková)  zapojili do práce 
Návrhové  skupiny  k tvorbě  systému  komunitního  plánování  sociálních  služeb  v rámci 
Karlovarského kraje,  kde působili  zástupci všech obcí  II.  a III.  typu Karlovarského kraje. 
Výstupem činnosti této skupiny bude návrh Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb 
Karlovarského kraje.Ten by měl být zpracován do poloviny roku 2008.

     V roce 2007 přestala příspěvková organizace Poliklinika Chodov zajišťovat zdravotnické 
služby a v její  činnosti zůstala pečovatelská služba a pronájem ordinací. Záměr města byl 
vytvořit z Polikliniky organizaci, která se do budoucna bude zabývat sociálními službami.  
Následně bylo rozhodnuto, že příspěvková organizace Poliklinika Chodov bude zrušena a 
stávající činnosti budou převedeny na MěÚ – pečovatelská služba pod odbor sociálních věcí, 
správa budovy pod odbor správy majetku města.
Proto   zastupitelstvo  města  na  svém  jednání  dne  13.11.  2007  rozhodlo,  že  příspěvková 
organizace Poliklinika Chodov bude k 30.6.2008 zrušena.

     Poprvé v roce 2007 byl  uplatněn dotační systém v oblasti sociálních služeb, zdravotnictví 
a protidrogové prevence. Město rozdělilo dotace ve výši 200 tis. Kč. 

     V roce  2007  začala  v Chodově  působit  o.p.s.  Člověk  v tísni.  Jeho  terénní  sociální 
pracovnice Markéta Kavalíková působila zejména v problémové lokalitě Železného dvora.

  
Stacionář Mateřídouška
Rok 2007 měl pro další činnost denního stacionáře zásadní význam. Nový zákon o sociálních 
službách  podstatným  způsobem  změnil  a  rozšířil  typologii  služeb  sociální  péče  i  jejich 
financování.  Jedním  z důsledků  tohoto  zákona  byla  i  první  etapa  transformace  sítě 
poskytovatelů sociálních služeb zřizovaných Karlovarským krajem. Denní stacionář Chodov, 
jako příspěvková organizace Okresního ústavu sociálních služeb Sokolov, byl vybrán mezi 
prvními sociálními zařízeními. V srpnu došlo k založení obecně prospěšné společnosti Denní 
centrum Mateřídouška, o.p.s., které v říjnu získalo potřebnou registraci k poskytování služeb 
sociální  péče  a  od  1.  ledna  2008  převzalo  provoz  denního  stacionáře  včetně  většiny 
zaměstnanců i všech klientů. 
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V měsících červenec až září proběhla za plného provozu stacionáře důležitá investiční akce. 
Díky  panu  poslanci  Lubomíru  Sukovi  se  podařilo  ze  státního  rozpočtu  získat  dotaci  na 
přístavbu a rekonstrukci denního stacionáře. Část finančních prostředků věnovalo také město 
Chodov, které celou akci zajistilo i organizačně. Stacionář tímto získal nové moderní sociální 
zařízení,  prostornou dílnu pro arteterapii  a  ergoterapii,  další  učebnu vybavenou výpočetní 
technikou a internetem, místnost pro rehabilitaci i tolik potřebné skladovací prostory. V rámci 
vnitřních úprav byla zvětšena hlavní herna a došlo k vnitřnímu propojení mezi oběma částmi 
budovy stacionáře. Přístavba i vnitřní úpravy zvýšily komfort klientů a zkvalitnily se tím i 
poskytované sociální služby.
V létě  byla  navázána  spolupráce  s Hypocentrem  Pá-Ja  ve  Stanovicích  ,  které  klienti 
pravidelně  jednou  za  čtrnáct  dní  navštěvovali.  Rehabilitační  jízda  na  koni   se  tak  vedle 
canisterapie  stala  další  velmi  oblíbenou  rehabilitační  činností,  na  které  se  podílí  zvířecí 
terapeut.
V červnu stacionář vystoupil s kulturním pásmem na koupališti Rolava v Karlových Varech, 
kde se uskutečnil další ročník festivalu Souznění. V září pak   klienti vystoupili s kulturním 
pásmem na Dnu pro sociální služby.
Během celého roku se uskutečnila řada zájezdů, dále také návštěvy divadelních a filmových 
představení, knihovny, cukrárny a pizzerie. Na podzim byla připravena podzimní besídka pro 
rodiče a hosty. Dále trvala spolupráce s Domem dětí a mládeže Bludiště Chodov.  
 

  

Školství

V závěru školního roku bylo uspořádáno několik již tradičních setkání vedení města se žáky i 
pedagogy  chodovských  škol.  26.června  v dopoledních  hodinách  převzali  žáci  končící 
povinnou školní docházku pamětní listy z rukou starosty města .  Z těchto žáků byli premianti 
přijati vedením města ještě 29.června v obřadní síni.  
Na přátelském posezení  s učiteli, kteří k 30.6.2007 končili svoji aktivní pedagogickou činnost 
a  odcházeli  do  starobního  důchodu,  za  účasti  ředitelů  základních  škol  a  vedoucí  odboru 
školství  a  kultury  Městského  úřadu  v Chodově,  poděkoval  starosta  města  pedagogům za 
celoživotní   práci  při  výchově  a  vzdělávání  mládeže.  Pozvání  přijaly   vychovatelky  ze 
školních družin  Milena Oravová , Bedřiška Štěpánová,  Květoslava  Barborková a Helena 
Kopalová,  učitelka  mateřské  školy  Zdeňka  Říhová  a  učitelky  základních  škol  Jaroslava 
Ambrožová,  Mgr. Eva Dočkalová a PhDr. Jana Menschiková.

V dalším školním roce, ale ještě v roce  2007 (4.12.2007) učitelé všech základních škol (s 
výjimkou ZŠ praktické a speciální)  podpořili  stávku pracovníků ve školství  .  V tento den 
nebyly v provozu ani školní družiny a školní jídelny. Rodiče žáků byli včas informováni na 
třídních schůzkách a formou letáčku, který dostal každý žák. 
       

Mateřská škola
Ředitelkou příspěvkové organizace Mateřská škola Chodov, Nerudova  915, okres Sokolov, 
byla nadále paní Jana Piklová, její zástupkyní byla paní Olga Křivová. Tato organizace měla 
tři odloučená pracoviště v ulicích Zahradní, Školní a U Koupaliště ( v jejich vedení nenastala 
změna).    Kapacita  mateřské  školy  byla  415  míst   a  ve  školním  roce  2006-2007  školu 
navštěvovalo  v 16-ti  třídách  všech  pracovišť  405  dětí.  Mateřská  škola  zaměstnávala  29 
učitelek  (  všechny na plný pracovní  úvazek)  a   21 provozních zaměstnanců (  s úvazkem 
19,53).  Koncem školního roku odešlo do základní školy 124 dětí a odklad školní docházky 
byl udělen 21 dětem.   
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Úplata  za  předškolní  vzdělávání  byla  pro  školní  rok  2006-2007  stanovena  na   360,-Kč 
měsíčně při pravidelné docházce a  240,-- Kč při docházce na 4 hodiny denně nebo na 5 dní 
v měsíci. 

V průběhu školního roku bylo provedeno několik významných oprav, jimiž došlo k vylepšení 
stavu  budov  .  Například  v   Zahradní  ulici byla  opravena  střecha  pavilonu  a  vodovodní 
potrubí, bylo vymalováno a opraveny omítky,   U Koupaliště byly provedeny instalatérské 
práce za cca 150 tis. Kč, upraveny terasy a odstraněny obrubníky a v této budově a ve Školní 
ulici  byly  vyměněny  balkónové  dveře  za  plastové.  Údržbu  areálů  zajišťoval  správce, 
zaměstnanec školy, pan Milan Rabas a v době jeho časté pracovní neschopnosti vypomáhal 
nezištně pan Weiss. Zabezpečení ochrany všech budov bylo zajištěno elektronicky, s hlásičem 
na pult centrální ochrany na Městské policii Chodov. 
Jako každým rokem byly zajištěny různé aktivity ,  např.  kroužky Šikovné ruce,    Veselá 
flétnička,  Zpívánky , Angličtina hrou , preventivní logopedická péče,  výtvarný kroužek  v 
ZUŠ .  Šest dětí pravidelně přednášelo a zpívalo na akci Vítání občánků v obřadní síni pod 
vedením pí. uč. Kabelové.  
Velký zájem byl o  plavecký výcvik  pouze  na  začátku výcviku,  přihlásilo  se  25 dětí,  ale 
v průběhu roku se děti odhlašovaly , kurz dokončilo 12 dětí. 
Od 12. ledna 2007 děti jezdily na zimní stadion HC Energie v Karlových Varech, kde se pod 
vedením trenéra pana Kubálka a paní učitelek z MŠ učily základům bruslení. Tato akce byla 
velmi zdařilá, děti bruslily každý pátek do konce měsíce března.  Ze strany rodičů tato aktivita 
byla velmi ceněna, někteří se na výjezdech podíleli a pomáhali dětem při oblékání a obouvání 
bruslí.  

 K 1.7.2007 byl zrušen provoz třídy pro děti se zdravotními obtížemi , která fungovala jako 
nadstandard   na  pracovišti  v Nerudově  ulici.  Důvodem  byla  restrukturalizační  a  úsporná 
opatření  v rozpočtu  celého  města.Rodiče  dětí,  které  sem byly  zařazovány  na  doporučení 
dětského lékaře nebo alergologa, hradili  náklady za pobyt  dítěte v MŠ jako v běžné třídě. 
Město muselo hradit mzdu zdravotní sestry, která s dětmi v průběhu dne pracovala (masáže, 
respirační cvičení apod.).

Základní školy
Počet základních škol zůstal nezměněn. Úplata za školní družinu byla řediteli  škol stanovena 
jednotně na 50,-Kč měsíčně. Ve školním roce 2006/2007 navštěvovalo chodovské  základní 
školy  1407  žáků   a do základní školy praktické a speciáoní nastoupilo 109 žáků (včetně 
pomocné školy a přípravné třídy).  

Základní škola Chodov , Komenského 273
Ředitelkou   školy  byla ve školním roce 2006 /2007 Mgr. Iva Šípová.  
Povinnou školní docházku v této škole plnilo ve 26 třídách 575 žáků , z nichž 85 dojíždělo 
z jiných obcí . O jejich vzdělávání se staralo 35 učitelů   a 4 vychovatelky.  Školu po ukončení 
pátého ročníku opustilo a studium víceletého gymnázia  začalo  12 žáků. Povinnou školní 
docházku ukončilo 80 žáků (z toho 14 z nižších ročníků). Školní družinu navštěvovalo 106 
dětí  ,  nadále  tak  fungovala  4  oddělení.  Školní  jídelnu  navštěvovalo  průměrně  454  žáků 
(včetně žáků ZŠ ve Školní ulici a studentů SOŠEaG Chodov), 38 učitelů a zaměstnanců škol 
a 134  tzv. cizích strávníků.  
 Žáci  školy se  zapojili  do  celoročního sběru  surovin  tříděného odpadu a  podařilo  se  jim 
obsadit 3.místo v soutěži Karlovarského a Plzeňského kraje. Kromě tohoto úspěchu se jim 
dařilo v řadě jiných soutěží,  vědomostních i sportovních. 
 

Základní škola  Chodov , Školní 697
Ve školním roce 2006/2007 navštěvovalo tuto školu, řízenou Mgr. Milanem Kováříkem, 376 
žáků  v  17  třídách.   O  jejich  vzdělávání  se  staralo  21  učitelů,  z nichž  10  nesplňovalo 
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předepsanou kvalifikaci , a dvě vychovatelky.  Věkový průměr učitelů je již vyšší  než 45 let. 
Ve dvou odděleních školní družiny bylo zapsáno 52 žáků. Školní docházku v tomto školním 
roce  ukončilo  62  žáků  (z  toho  17  z nižších  ročníků).  Do  základní  školy  praktické   byli 
v průběhu školního roku přeřazeni dva žáci.   Na celé škole neprospělo 32 žáků, což bylo 
téměř 9%.  Řada žáků však dělala škole dobré jméno svými prvenstvími v soutěžích – např. 
Chodovská  karafa,  Ostrovská  veverka,  Březovský  lístek,  Sokolovský  a  Karlovarský 
skřivánek. Poprvé v historii soutěže O pohár starosty se škole podařilo zvítězit.

 

Základní škola Chodov, Husova 788
Mgr. Ladislav Stojan byl nadále ředitelem této školy, v níž se  ve školním roce 2006/2007 
vzdělávalo  ve  20  třídách  456  žáků.   Tři  třídy  s rozšířenou  výukou   tělesné   výchovy 
navštěvovalo  60  žáků II.  stupně  .  Povinnou  školní  docházku  ukončilo  59  žáků,  z toho  4 
z nižších ročníků.  Na víceleté gymnázium v Chodově odešlo z 5.ročníku 11 žáků. Součástí 
školy  byla  i  nadále  školní  družina  se  třemi  odděleními  pro  82  žáků  a  školní  jídelna, 
navštěvovaná 179  strávníky  ( z toho žáků školy bylo 133). Škola zaměstnávala 28 učitelů   a 
3 vychovatelky.    V průběhu školního roku se žáci zapojili do více jak 200 akcí a  soutěží, 
v rámci  výuky pro ně byly uspořádány koncerty,  besedy,  divadelní  a filmová představení, 
poznávací zájezdy a další.   Žáci školy se v rámci humanitárního hnutí Na vlastních nohou 
(Stonožka) stali opět nejaktivnější školou v ČR. 

 

Základní škola praktická a základní škola speciální
   Tuto školu navštěvovalo ve školním roce 2006/2007  celkem 102 žáků, kterým se věnovalo 
14 učitelů,  jedna vychovatelka a jedna asistentka pedagoga.  Součástí  školy byla i  školní 
družina, kterou navštěvovalo maximálně  15 žáků. Úplata za školní družinu byla ředitelkou 
školy stanovena na 25,-Kč měsíčně.  Nadále  přetrvával  problém s vysokou absencí  žáků. 
V rámci mimoškolní zájmové činnosti  měli žáci možnost navštěvovat sportovní kroužek a 
internetový  kroužek,  zúčastnili  se  soutěží  Praktická  dívka,  Zručný  chlapec,  Umíš  to 
s počítačem a Tanec s hudbou. Již tradičně škola nabídla široké veřejnosti prohlídku všech 
prostot  při  Dni  otevřených  dveří,  vydávala  školní  časopis  a  uspořádala  pro  žáky mnoho 
dalších akcí.
 

Soutěž „O pohár starosty města“
12. ročník soutěže O pohár starosty města uspořádal Dům dětí a mládeže, garant této soutěže, 
ve společenském sálu KASS Chodov.   Vítězství si z tohoto ročníku odnesla poprvé v historii 
soutěže Základní škola ve  Školní ulici , druhé místo obsadila Základní škola v Husově ulici a 
Základní škola v Komenského ulici skončila na místě třetím.  
   

  
Střední školy
Střední odborná škola ekonomická a gymnázium
Ve školním roce 2006/2007 navštěvovalo tuto střední školu 277 žáků  (gymnázium – 54, 
ekonomické lyceum – 57, obchodní akademie – 168).   Studentům se věnovalo pod vedením 
Ing. Valentina Cenova dalších 20 pedagogů.  Od 1.9.2006 je zástupkyní ředitele Ing. Irena 
Lauermannová ( po Mgr. Štěpánu Podeštovi).  Ve škole byla vybudována odborná učebna pro 
výuku chemie a fyziky, ve všech počítačových učebnách byl nainstalován nový či inovovaný 
software.
Nově  je již  od prvních ročníků ve čtyřletých studijních oborech vedena výuka předmětu 
písemná a elektronická komunikace pouze na počítačích. Od června 2006 je na škole zaveden 
systém  Škola  On-line  (on-line  fungující  digitalizovaná  školní  matrika  a  třídní  knihy, 
umožňující  oprávněným  osobám  přístup  k centrálně  spravované  databázi  po  internetu). 
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Systém již také umožňuje   přístup k informacím o docházce a prospěchu žáků i rodičům žáků 
a ostatním oprávněným osobám.
Maturanti, kteří  zdárně ukončili  studium, obdrželi kromě maturitního vysvědčení i Europas, 
což je dokument, který jim v rámci Evropské unie umožní lépe uplatnit získanou kvalifikaci. 
Europasy bude škola svým absolventům zajišťovat již trvale.
Škola také získala akreditaci jako školící a testovací středisko ECDL (mezinárodně uznávané 
kvalifikační zkoušky ze znalostí a dovedností, souvisejících s využitím výpočetní techniky).
Vedle nabídky školícího střediska SIPV, určené především pro učitele regionu, tak nyní škola 
nabízí další možnost zvýšení či doplnění kvalifikace jak svým žákům, tak i zájemcům z řad 
veřejnosti (nejen pedagogické).  

 

Základní umělecká škola
 Ve školním roce 2006/2007  školu navštěvovalo 489 žáků , kterým se ve čtyřech studijních 
oborech  věnovalo  23  pedagogů  (  z toho  13  kvalifikovaných)  pod  vedením  PhDr.  Ilony 
Juhásové.   V tomto šk. roce proběhla řada tradičních, ale i zcela nových projektů školy, které 
obohatily kulturní život ve městě i mimo město. K tradičním patřila již  32. sezóna Kruhu 
přátel hudby,  7.ročník festivalu Svátek hudby, vánoční koncerty a  27. ročník výstavy Děti 
dětem.  

Za  vzdělávání  v ZUŠ  byla  ředitelkou  školy  stanovena  měsíční  úplata  ve  výši:  210,-Kč 
v hudebním ,  160,-Kč  ve  výtvarném nebo  literárním a   150,-Kč  v literárně  dramatickém 
oboru.

 Významný počinem byla účast školy na Festivalu tvorby ZUŠ Karlovarského kraje, který 
uspořádala Krajská umělecká rada v listopadu 2006. Logo festivalu bylo vybráno z návrhů 
chodovské ZUŠ, stejně jako fotografie, z nichž byla graficky zpracována hlavní stránka webu 
Krajské umělecké rady KV kraje.  Škola vydávala občasník s názvem Bulletin a svou činnost 
prezentovala také na webových stránkách, které byly v lednu 2007 obměněny. 

Zásahem do činnosti školy bylo rozhodnutí o přemístění výtvarného oboru z vily v Husově 
ulici  do volných tříd v základní  škole ve Školní ulici.  Přemístění  se uskutečnilo na konci 
června  2007. 

Kruh přátel hudby   připravil v roce 2007 tyto koncerty: 

Únor: The Fortyfingers  ,  srpen: Jan Doležal – varhanní koncert v kostele sv. Vavřince , říjen- 
Písně s loutnou – Jarmila Chaloupková (mezzosoprán)a Brian Wright (loutna) .
     

Dům dětí a mládeže Bludiště
DDM Bludiště oslavil v říjnu 2007 již 40.výročí svého vzniku.Na oslavu tohoto jubilea, která 
probíhala v budově a v areálu DDM , byli pozváni také bývalí zaměstnanci DDM a veřejnost. 
Připraveny byly soutěže, hry pro děti i dospělé, občerstvení, hudba, výstava řemeslných prací 
a další.  Ve školním roce 2006/2007 bylo ve 45 zájmových útvarech registrováno celkem 723 
členů, kteří byli zapojeni do pravidelné činnosti.   DDM pořádal také mnoho akcí určených i 
pro neregistrované účastníky.   Činnost DDM zajišťovalo 5 interních zaměstnanců (z toho 3 
pedagogičtí)  a  32  externistů.  Ředitelkou  DDM  byla  paní  Mgr.  Renáta  Dočkalová  (dříve 
Doležalová). 
Školné zůstalo pro tento školní rok ve stejné výši jako v roce předchozím.
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Kultura
 
Město žilo také v tomto roce bohatým kulturním životem, podařilo se zachovat tradiční akce 
již  regionálně  vyhlášené  a  hojně  navštěvované.  První  velkou  akcí  tohoto  roku  byl  opět 
masopust, v Chodově slavený již tradičně poslední sobotu před popeleční středou. Na jaře do 
Chodova  přilákaly  stovky  návštěvníků  Josefské  trhy  a  Čarodějnický  jarmark,  v létě 
Vavřinecká pouť,  na podzim Václavské posvícení  a  na sklonku roku zahájení  a  ukončení 
adventu a také Vánoční trhy a vánoční koncert v kostel  sv.  Vavřince, o jehož program se 
postaral  Karlovarský  dívčí  sbor.   Svátek  hudby  ,  korespondující  se  začátkem  letního 
slunovratu,  byl pořádán Základní uměleckou školou. 
Mimořádnou akcí bylo uspořádání festivalu Jazzové jaro, který měl svou tradici v Lokti, kde 
v minulosti  proběhlo  23  ročníků.    Město  Chodov  podpořilo  návrh  Ing.  Karla  Tetura  na 
oživení tohoto festivalu, když v Lokti nebyl o tuto akci zájem. V KASS Chodov byl festival 
31.3.2007 uskutečněn s velkým ohlasem. 
Významnou  změnou  v kulturním  vyžití  Chodováků  i  dalších  návštěvníků  bylo  zahájení 
provozu Galerie u Vavřince, která vznikla ve zrekonstruovaném domě č.p. 39. Tento prostor 
byl  kromě  výstavních  panelů  vybaven  také  multimediální  technikou  a  konferenčním 
nábytkem, takže umožňuje  nejen pořádání výstav, ale také školení, seminářů a podobných 
akcí. O výstavách zde uspořádaných se zmíním dále.
Do přízemí   domu č.p. 39 bylo přemístěno infocentrum z knihovny , další prostory domu 
byly  postupně  nabídnuty  ke  komerčnímu  využití  a  do  konce  roku  byly  již  z větší  části 
obsazeny (kanceláře). 

Stejně  jako  v předchozích  letech  město  podpořilo  pořadatele  kulturních  akcí,  které  se 
uskutečnily  v Chodově.   V tomto  roce  bylo  radou  města  přiděleno  148  000,-  Kč  těmto 
projektům:  

1 VIII. Chodovský poplach 28 000,- 12 Chodovská notička 2 000,-

2 Setkání stavitelů plastikových 
modelů „Chodovská chmelnice“ 5 000,- 13 Živý betlém 3 000,-

3 41. ročník – Jarní dostavník 
Chodov 28 000,- 14 Vánoční zpívání a Betlémské 

světýlko 1 000,-

4 Smolnický expres 28 000,- 15 Zima jak ji neznáte - 2007 1 000,-

5 Chodovský kulinář  500,- 16 Pošli to dál – celostátní 
projekt Junáka v roce 2007 2 000,-

6 Barevný chodník 1 000,- 17 Narozeninová párty 100 let 
oslav skautingu 4 000,-

7 Devatero řemesel 3 500,- 18 Chodov plný strašidel 3 000,-

8 Ekozahrada 12 000,- 19 Festival Mezinárodní den 
Romů v Chodově 10 000,-

9 Zelená stezka – Zlatý list 5 000,- 20 Oblastní výstava ovoce, 
zeleniny a květin 4 000,-

10 Koncert skupiny Rocksteady z 
USA 5 000,-      

11 Skautská akademie 2 000,-
Celkem 148000,-

  

Kulturní a společenské středisko
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KASS, s.r.o., vedené panem Mariem Hanáčkem , zaštiťovalo i v tomto roce pořádání již výše 
zmíněných  regionálních  akcí.  V jeho  režii  byly  pořádány  besedy,  koncerty,  divadelní 
vystoupení, plesy a další společenské akce a pokračoval také oblíbený seriál pořadů Jeviště 
bez líčidel .  Podařilo se udržet provoz kina uspořádáním 651 představení pro 15 378 diváků 
(průměr cca 24 diváků na  1 představení).   V rámci systému Mládež a  kultura připravilo 
KASS 50 filmových a 34 divadelních představení , 2 koncerty a 12 besed  pro celkem 16 390 
návštěvníků - žáků mateřských,základních i středních škol.    Mimo těchto akcí zajišťovalo 
KASS  zvučení  vzpomínkových  a  pietních  aktů  pořádaných  městem  Chodov  u  pomníku 
obětem válek v městském parku a památníku válečných zajatců na městském hřbitově.  

Městská knihovna
Ředitelkou Městské knihovny Chodov byla slečna Hana Nemčičová. V roce 2007 došlo 

k dalšímu nárůstu knihovního fondu a to na celkových 52 523 knihovních jednotek   . Z toho 
bylo   19  071  knihovních  jednotek  naučné  literatury,  32  020  knihovních  jednotek  krásné 
literatury a 1 432 ostatních dokumentů. V tomto roce knihovna odebírala 60 titulů periodik. 
Knihovní  fond  byl  během   roku  doplněn  o  1  421  knihovních  jednotek  ve  svazcích. 
Z knihovního  fondu  bylo  vyřazeno  1  065  knihovních  jednotek,  a  to  především z důvodu 
opotřebení dokumentů nebo ztráty čtenářem.  
Pro přidružené knihovny (obecní knihovny v  Dolních Nivách, Vintířově a ve Vřesové) bylo 
zpracováno 234 knihovních jednotek. 

Ke 31. 12. 2007 bylo v městské knihovně registrováno 1554 čtenářů (pokles o 84) , z toho 
574  čtenářů  do  15ti  let  (pokles  o  39).   V průběhu  roku  knihovnu  navštívilo  27  706 
návštěvníků (pokles  o  3434),  kteří  uskutečnili  70 083 absenčních i  prezenčních výpůjček 
(pokles o 9175).

Kromě hlavní  výpůjční  činnosti  knihovna uspořádala 245 kulturních kolektivních akcí 
(besedy, soutěže, exkurze aj.) a 25 vzdělávacích akcí (např. miniškolení na PC), kterých  se 
zúčastnilo 4 667 posluchačů. Poprvé bylo uspořádáno „Pasování prvňáčků na čtenáře“ za 
účasti starosty města. Z již tradičních akcí stojí za připomenutí povídání o velikonočních a 
vánočních  zvycích,  besedy  o  knihovně,  besedy  s osobnostmi  (Adolf  Dudek,  Irena 
Obermannová,  Luděk  Stínil,  Petra  Braunová,  Stanislav  Hořínek),  výstavy knih  pro  děti  i 
dospělé. Již tradičně byla  pořádána „Noc s Andersenem“ a pro ty nejmenší  „Mikulášské 
řádění“ nebo „Maškarní bál“. Každou středu se na dětském oddělení konaly soutěže o drobné 
ceny.  V rámci celorepublikové akce „Březen – měsíc internetu“ mohli návštěvníci zdarma 
využít pomoci knihovníků při seznámení se základy práce na PC.  
Od ledna 2007 bylo infocentrum, které spadá do působnosti knihovny,   přestěhováno  do 
nově zrekonstruované budovy č.p.  39,  u kostela sv. Vavřince.  Infocentrum poskytuje stálé 
služby  jako  např.  prodej  místenek  na  vnitrostátní  i  mezinárodní  linky,  dobíjení  kuponů 
integrované dopravy Karlovarského kraje, prodej vstupenek smluvních společností, turistické 
informace, zajišťování ubytování,  informace o jízdních řádech, doplňkový prodej (turistické 
mapy,  jízdní  řády,  turistické  známky,  vybrané  knižní  tituly  s regionální  tématikou  apod.). 
Kromě  toho  zde  vzniklo  pět  nových  míst  s přístupem na  internet.  Pracovnice  infocentra 
rovněž zprostředkovávají přístup do galerie, která je v téže budově,  a provádějí zájemce o 
prohlídku kostela sv. Vavřince.
V polovině  roku  2007  otevřela  Městská  knihovna  Chodov  ve  svých  prostorách  (místo 
infocentra)  knihkupectví.   Čtenářům knihovny a ostatním knihovnám jsou zde  prodávány 
knihy za zvýhodněnou cenu.

V roce  2007  zaměstnávala  Městská  knihovna  Chodov  10  pracovníků  a  3  pracovnice 
pracující  v přidružených  obecních  knihovnách  (dobrovolní  knihovníci  formou  dohody  o 
pracovní činnosti).
       
 
Galerie u Vavřince
 První vernisáž byla  v těchto nových výstavních prostorách uspořádána 2. dubna k zahájení 
výstavy  fotografií  Obyčejná  příroda  pohledem  Tomáše  Vl.  Smolíka .  Výstava  trvala  do 
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15.4.2007. Fotografie byly při této výstavě instalovány na mobilní výstavní panely, který si 
přivezl vystavující fotograf, jelikož galerie ještě nebyla plně vybavena. Později byla galerie 
vybavena patnácti oboustrannými panely se závěsným systémem a tak další výstava Stonožka 
v Chodově a ve světě již proběhla bez problémů a na úrovni, kterou město od těchto prostor 
očekávalo. Zahájení této výstavy, která prezentovala historii Hnutí na vlastních nohou, se 25.
dubna zúčastnila také prezidentka hnutí , paní Běla Gran Jensenová, generálmajor Štefka a 
další významní hosté. Poděkování za uspořádání výstavy a za aktivitu v chodovské „větvi“ 
stonožkového hnutí patřilo PhDr. Janě Menschikové, učitelce ZŠ v Husově ulici, která pak 
v červnu  ukončila aktivní pedagogickou práci.  Výstava trvala do 13. května.
Od  23.5. do 27.6. patřily prostory galerie výstavě chodovského výtvarníka, pana Jiřího Juna, 
s názvem Jiří Jun a Chodov. Tato výstava byla svým charakterem první umělecká, proto byla 
tato premiéra svěřena panu Junovi,  který je  Chodovákem od 60.let  a jeho tvorba získává 
ocenění i na mezinárodní úrovni. Zahájení výstavy se ujala Mgr. Božena Vachudová z Galerie 
umění Karlovy Vary,   která úroveň výstavních prostor pochválila a popřála galerii mnoho 
úspěšných výstav.
Ve dnech 12.9.  – 14.10.2007 prostory galerie hostily výstavu  Krušnohorské tradice,  která 
představila    německé  lidové  a  tradiční  umění  –  sbírku  řezbářských  a  dalších  exponátů 
zapůjčených Hornickým muzeem z partnerského města a z Městských muzeí  Zwickau. Tato 
výstava byla uspořádána díky partnerské spolupráci měst Chodov a   Oelsnitz/Erzgebirge a 
jejího zahájení se zúčastnili starostové obou měst i ředitelka Hornického muzea, paní Andrea 
Riedl. 
Jako poslední v tomto roce byla v Galerii u Vavřince k vidění ve dnech  31.10.- 29.11.výstava 
Obrazy  s hudbou pana  Zdeňka  Prokopa  (Středokluky  u  Kladna).  Tato  výstava  nabídla 
neobvyklé spojení vizuálního zážitku s poslechem hudebních motivů, na jejich základě obrazy 
vznikaly. 

Galerie v DDM Bludiště
V DDM  byl výstavní prostor nadále využíván  pro výstavy amatérských umělců, zájmové a 
spolkové  výstavy.  V průběhu  roku  zde  bylo  zahájeno  celkem  šest  výstav  s různým 
zaměřením: 
leden                  : výstava obrazů Petry Tymurové
březen                  : Akély Josefa Hollera
duben        : Absolventi ZUŠ 2007
květen       : Práce dětí ZŠ v Komenského ulici
červen                   : výstava prací výtvarníka Petra Štecha
říjen:       : Devatero řemesel

 
Kulturní památky

Kostel sv. Vavřince

Koncem roku se  média  zajímala  o  ostatky lidských těl,  uložených v kryptě  kostela.   14.
prosince  jsem osobně s reportérem a kameramanem  televize Prima   vstoupila do této krypty, 
přemožena zvědavostí.   
V kryptě se nacházejí ostatky cca 5-7 dospělých osob (1 zachován mumifikovaný,neporušen, 
ostatní rozházené) a několika dětí    Následně jsme navázali k této problematice  kontakt s 
památkáři a   s muzeem. Původ ostatků není dokladován, jsou dohady, že by mohlo jít o členy 
šlechtického rodu Plankenheimů, jiná verze hovoří o farářích,kteří na zdejší farnosti sloužili. 
Tristní stav ostatků (rozházení truhel,zneuctění ostatků) je přikládán "zlatokopům" z 50.let 
(verze muzea) .  Zpřístupnění těchto prostor veřejnosti  není  plánováno,  ani z hygienických 
důvodů doporučeno.  Ostatky by měly být v příštím roce vyzvednuty prostřednictvím odborné 
firmy,  oprávněné  nakládat  s  lidskými  ostatky,  a  po  konzultaci  s  památkáři  (pro  případné 
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určení  původu  těchto  ostatků)  uloženy do  země na  městském hřbitově  na  místě  patřičně 
označeném. 

 Před kostelem sv. Vavřince   byla nainstalována prosklená informační skříňka .

Socha sv. Šebestiána 

V roce  2006 byla tato socha stojící před kostelem sv. Vavřince zrestaurována (viz. rok 
2006),  ale  teprve  na  jaře  tohoto  roku  byla  osazena  na  své  místo.  Závěrečnou 
hydrofobizaci  kamene provedl akad. sochař, Mgr. Martin Široký, až v období stabilních 
klimatických podmínek (v červnu). 

Místní tisk  
      Město nadále nabízelo zástupcům sedmé velmoci účast  na pravidelných   setkáních 
s vedením města , na nichž poskytovalo  informace o záměrech města, o závěrech z jednání 
rady a zastupitelstva města a zvalo na připravované kulturní, společenské a sportovní akce. 
Občané byli o dění ve městě informováni prostřednictvím Zpravodaje města Chodov, který 
byl  nadále  jako  měsíčník  distribuován  do  každé  domácnosti  zdarma  a  také  chodovskou 
kabelovou televizí, která vysílala informační smyčku i řadu vlastních pořadů a reportáží. 

Sport, tělovýchova

Ve  městě  pracovala  téměř  dvacítka  sportovních  klubů  a  tělovýchovných  jednot  ,  jejichž 
přehled včetně charakteristiky jejich činnosti, počtu členů a kontaktů na jejich zástupce  byl 
vydán v  brožuře  Co s volným časem v Chodově?  –  praktická  příručka  pro  děti,  mládež, 
dospělé, rodiče, učitele a všechny, kteří se nechtějí nudit. 
Činnost organizací, které se věnují mládeži, dotovalo město ze svého rozpočtu . Rada města 
rozdělila na rok 2007 také dotace na podporu vrcholových sportovců a na sportovní akce, 
které byly v průběhu roku v Chodově pořádány. 

Dotace  vrcholovým sportovcům

1

Václav Zich – „Podpora 
atletické přípravy na MS do 17 
let, MEJ a Evropských her 
olympijských nadějí“ 

30 000,- 4 Lukáš Vlasák – „Podpora 
individuálního tréninku“ 4 000,-

2 Radim Maxa – „Mistrovství ČR 
v Kartingu – třída kadet“ 10 000,- 5

Klára Kaplanová, Jana 
Kaplanová a Michaela Picková 
– „Zahraniční sportovní 
příprava basketbalistek“

7 500,-

3 Jan Kubíček – „Vrcholový 
sport“ 30 000,- Celkem 81 500,-

 
O úspěších mladého atleta Václava Zicha se zmiňuji v části věnované ŠAK Chodov, který 
Vaška odchoval. Honza Kubíček slavil v tomto roce také řadu úspěchů, za nejvýraznější lze 
považovat   obsazení  21.  místa  na světovém šampionátu XTERRA triatlonu (jako nejlepší 
český závodník). Na startu se sešlo 660 triatletů,  mezi nimi bylo i 80 profesionálů .

Dotace na sportovní projekty

1 Swatch cup – Letní pohár mužů 
Chodov 2007 (beachvolejbal) 15 000,- 23 Krajský přebor mládeže 

v rapid šachu 2007 3 000,-

2 Gala cup – Český pohár juniorek 
Chodov 2007 (beachvolejbal) 15 000,- 24 Sjezd Smolnického kopce 1 500,-
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3 Gala cup – Český pohár juniorů 
Chodov 2007 (beachvolejbal) 15 000,- 25 Turnaj v minigolfu 500,-

4 Lážo Plážo Kooperativa Chodov 
2007 (beachvolejbal) 6 000,- 26 Chodovské rekordy - 7. ročník 4 000,-

5 Okresní a krajské kolo atletického 
čtyřboje žáků ZŠ 4 000,- 27

Chodovské koulení – turnaj 
v pétanque 
- 2. ročník

1 000,-

6
Přebor Chodova a Vintířova ve 
šplhu, okresní 
a krajské kolo ve šplhu žáků ZŠ

4 000,- 28
Chodovský terénní triatlon o 
pohár místostarosty města – 3. 
ročník

28 000,-

7 22. ročník Vánoční laťky 10 000,- 29 Slavkovským lesem na hrad 
Loket 5 000,-

8
16. ročník Běhu Smolnickým 
kopcem 
a Oblastní mistrovství KK v krosu

4 000,- 30 Na Bílou vodu pro velikonoční 
vajíčko 1 000,-

9
Oblastní Mistrovství 
Karlovarského kraje družstev 
mladšího žactva (atletika)

4 000,- 31 Chodovský marathón – závod 
horských kol 15 000,-

10 16. ročník Chodovské tretry 38 000,- 32 Chodovský Bike – závod 
horských kol 15 000,-

11 7. ročník Chodovské maxištafetay 5 000,- 33 Dětské rybářské soutěžení 
LRU Černá voda 3 000,-

12 Atletika pro Chodov 5 000,- 34 II. ročník Chodovské rybářské 
závody LRU Černá voda 3 000,-

13 Chodovské žákovské víceboje 
sportovních přípravek (kopaná) 5 000,- 35 Chodovský kapří víkend – 

Smolnice 2007 3 000,-

14 Soutěž o pohár starosty města – 
dospělí (požární sport) 3 000,- 36 Turnaj Chodov – basket 2007 12 000,-

15 Soutěž o pohár starosty města – 
mládež (požární sport) 4 000,- 37 Chodovská liga sálové kopané 

2007/2008 2 000,-

16 S poštovní spořitelnou do finále 
Chodov 2007 (beachvolejbal) 5 000,- 38 Footcup Chodov 2007 – 3. 

ročník 2 000,-

17 Zimní halový turnaj starší 
přípravky (kopaná) 5 000,- 39 Vánoční pohár-turnaj ve 

sportovním karate 15 000,-

18 Zimní halový turnaj mladší 
přípravky (kopaná) 5 000,- 40 Turnaj ve sportovním karate ke 

Dni dětí 15 000,-

19 Letní fotbalový turnaj starší 
přípravky 5 000,- 41 Sportujeme společně 10 550,-

20 Podzimní halový turnaj starší 
přípravky (kopaná) 5 000,-    

21 Zimní halový turnaj mladších 
žáků (kopaná) 5 000,-

22 Bowling Tour III Chodov 2007 3 000,-

Celkem 320 550,-
 

 

Tělovýchovné jednoty
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Školní atletický klub Chodov 
 V roce 2007 měl klub zhruba 120 členů, přičemž 90 % členské základny tvořily děti a mládež 
do osmnácti let. 
Ti  pracovali  v několika  tréninkových  skupinách  pod  vedením proškolených  trenérů  Mgr.
Milana  Kováříka,  Mgr.  Miloše  Volka,  Mgr.  Libora  Dočkala,  Martina  Horváta,  Lukáše 
Kopeckého, Veroniky Válové a Jany Jelínkové.
Do soutěží byla postavena družstva mladších a starších žáků a žákyň, družstvo dorostenců a 
dorostenek a družstvo mužů a žen. Nejlépe si  vedli  dorostenci, kteří  vybojovali vítězství 
v Krajském přeboru . Nedařilo se  družstvu mužů, které po mnoha letech   ligu opustilo a 
spadlo do Krajského přeboru .  Mezi  jednotlivci  klub slavil   úspěchy především zásluhou 
Vaška  Zicha,  který  opět  několikrát  poopravil  hodnoty českých  dorosteneckých  rekordů  a 
přivezl do Chodova tituly Mistra ČR z haly i z dráhy .  Jeho   nejvýraznějším úspěchem bylo 
6. místo na Mistrovství světa juniorů ,které se konalo na domácí půdě v Ostravě. O tuto naději 
české atletiky, odchovanou chodovským klubem, byl značný mediální zájem. Koncem roku 
Václav Zich hostoval ve španělském družstvu juniorů  . 
Mezi juniory se nejvýrazněji v republikovém měřítku prosazoval překážkář a vícebojař Jan 
Jirovec .
Výborně  si  vedli  i  naši  zástupci  ve  veteránské  atletice,  především  zásluhou  vytrvalce 
Manfréda Krassy, který stále patří k nejlepším Evropanům ve své věkové kategorii 
ŠAK Chodov byl i v tomto roce pořadatelem mnoha závodů. K těm nejvýznačnějším patřila 
Chodovská  tretra,  Vánoční  laťka,  Maxištafeta,  Běh  Smolnickým  kopcem,  který  byl  i 
Mistrovstvím Západních Čech v přespolním běhu, Slavkovský kros,   Chodovské víceboje a 
množství atletických závodů pro veřejnost v seriálu Atletika pro Chodov. 
 
Velkým přínosem pro ŠAK i město Chodov byla elektročasomíra, která fungovala na více než 
25  závodech  a  dělala  tak  reklamu městu  Chodov  od  Sušice  až  po  Nymburk,  kde  všude 
probíhala měření závodů.
Prvním rokem byla také v provozu   malá sauna, o kterou však není takový zájem, jak se 
předpokládalo.
Lze konstatovat,  že i  sezóna 2007 byla  pro chodovskou atletiku opět  jednou z úspěšných 
sezon a město Chodov a ŠAK Chodov se skloňoval mezi fanoušky atletiky v celé republice, 
Evropě a dokonce i ve světě. 
TJ Spartak Chodov
 Předsedou TJ Spartak byl pan Jiří Tureček. 210 mládežnických a 183 dospělých sportovců 
bylo sdruženo v oddílech kopané, košíkové, odbíjené, silového trojboje, rekreačního sportu, 
šachů, sportu pro všechny a v turistickém oddílu. 
 

TJ Batesta Chodov 
Předsedou této TJ byl pan Ladislav Matějček. 119 mládežnických a 47 dospělých sportovců 
bylo členy čtyř oddílů – košíková, tenis, stolní tenis a sport pro všechny. 
 TJ Kombinát Vřesová
 Předsedou této TJ byl pan Jan Vaňáč. 66 členů  sportovalo v oddílech nohejbalu,  sport pro 
všechny a ledního hokeje.  V Chodově byli  nejaktivnější nohejbalisté, trénující na hřišti ve 
Vančurově ulici. Družstvo mužů zvítězilo v krajském poháru , čímž si vybojovalo postup do 
2.ligy a v ní se umístili na  2.místě. Toto umístění bohužel nezajišťuje přímý postup a tak 
nezbylo než čekat v roli náhradníka.  Pozadu nezůstali ani žáci, kteří obsadili celkově 3.místo 
v krajské soutěži mladších a starších žáků.
Fotbalisté z oddílu sport pro všechny vyhráli krajský přebor karlovarského a plzeňského  kraje 
a v celorepublikovém finále obsadili 5.místo. 
Oddíl  ledního hokeje vede po rozdělení  finálové části  krajského přeboru severočeského a 
karlovarského kraje karlovarskou část. 
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TJ Plamen Chodov
Předsedou této cyklistické TJ byl pan Zdeněk Kopal .  Tomuto   individuálnímu sportu se 
věnovalo 19 mládežníků a 50 dospělých.  Tato početně nevelká TJ pořádala několik závodů, 
např. Chodovská časovka, Chodovský bike, Chodovský triatlon, Chodovský maratón a další. 

BVC Chodov 
 
Město Chodov uzavřelo s tímto klubem smlouvu o správě nemovitého a movitého majetku, na 
jejímž základě Beach volleyball  club Chodov  za úplatu provozuje  víceúčelový sportovní 
areál v Bezručově ulici.  Předsedou klubu byl pan Jiří  Tureček. V roce 2007 měl klub  41 
mládežnických  a  12  dospělých  členů.  Také  v tomto  roce  klub  organizoval  několik 
celorepublikových  soutěží , které byly značným mediální i diváckým lákadlem.

Kickbox Chodov 
 
V roce 2007 se   klubu podařilo překvapivě překonat loňský rekord v zisku medailí z MS, i při 
neúčasti Venduly Vokalové.Miloš Černý, trenér i aktivní sportovec,  získal šestý titul Mistra 
světa,  poprvé v koshiki-plném kontaktu,a přidal stříbro v lightu veteránů,kde prohrál poprvé 
po 3letech.Titul MS získala i Klára Lochová ve fullkontaktu žen do 65kg a přidala stříbro v 
lightu.Pozadu  nezůstali  ani  junioři-nejúspěšnější  juniorka  od  doby  V.Vokalové,Milena 
Ježková,  získala  titul  juniorské  vicemistryně  světa  v  semikontaktu  juniorek a  přidala  dva 
bronzy v lightu a koshiki.V semikontaktu získala i titul MČR a vyhrála dalších  osm turnajů.
Matěj Drahonský získal podruhé titul juniorského Mistra Evropy v lightu a dva tituly MČR ve 
dvou vahách.  Jan  Matějka  zvítězil  na  Vánočním turnaji  a  je  velkým příslibem pro  příští 
sezónu.Po čtyřech letech vstoupil do českého ringu i trenér oddílu M.Černý a získal dvanáctý 
titul MČR-poprvé v mužích nad 35let,rovněž zvítězil  i na Vánočním turnaji v Mostu. 

Karate klub  Chodov 
 Předsedou klubu, který měl  v tomto roce  45 dětských a 20 dospělých členů, byl pan Petr 
Kundrát.   Mládež byla zapojena ve třech oddílech – karate shotokan, kickbox a karate – 
kyokushinkai.  Klub v Chodově uspořádal dva turnaje ve sportovním karate. 

Nejlepší sportovci města Chodova    

Město Chodov ocenilo sportovce, kteří Chodov   úspěšně  reprezentovali. V jednotlivých 
kategoriích  jako nejlepší sportovci města Chodova za rok 2007 převzali na slavnostním 
vyhlášení dne 20.3.2008 ocenění :

Kategorie jednotlivci – mládež:
Bady Daniel                       kopaná, člen oddílu kopané TJ Spartak Chodov
Drahonský Matěj kickbox, člen SK Kickbox Chodov
Hrabák Karel karate, člen Karate klubu Chodov
Ježková Milena kickbox, členka SK Kickbox Chodov
Jirovec Jan atletika, člen ŠAK Chodov
Kočí Lukáš kopaná, člen oddílu kopané SK Slavia Praha
Kubík Martin cyklistika, člen TJ Plamen Chodov
Lochschmidtová Andrea karate, členka Karate klubu Chodov
Maxa Radim motokárový jezdec týmu Československý motorsport
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Vlasák Lukáš šachy, člen TJ Spartak Chodov
Zich Václav atletika, člen ŠAK Chodov 

Kategorie jednotlivci – dospělí:
Černý Miloš kickbox, SK Kickbox Chodov
Janko Ludvík sledge hokej, SKV Nowaco Sharks Karlovy Vary
Kubíček Jan triatlonista, klub Specialized 69

Kolektivy – mládež:  
Družstvo mladších žákyň BVC Chodov
Družstvo juniorů BVC Chodov
Družstvo dorostenek basketbalu TJ Batesta Chodov
Družstvo dorostenců kopané TJ Spartak Chodov

Kolektivy – dospělí:
Družstvo kopané mužů „A“ TJ Spartak Chodov

Kategorie – trenéři:
Dočkalová Renáta basketbal TJ Batesta Chodov
Hronek Ludoslav Karate klub Chodov
Kundrát Petr Karate klub Chodov
Nádvorník František oddílu TJ Plamen Chodov

Osobnost sportu:
Michálek Jiří trenér oddílu kopané mládeže TJ Spartak Chodov

 

Veřejná administrativa
V roce 2007 měl v Chodově pobočku úřad práce , finanční úřad (jen v rozsahu podatelny), 
Česká spořitelna,a.s., Komerční banka, a.s., a GE Money Bank,a.s. Své zastoupení zde mělo 
také několik pojišťoven. 
 

Hospodářský život
Průmysl
Karlovarský porcelán  a.s., manufaktura Chodov 
 

       V roce 2007 pokračoval pokles poptávky po ozdobném růžovém porcelánu.  Největšími 
odběrateli tohoto sortimentu byly  pouze Rusko a Japonsko.  Postupně přibývalo zakázek na 
výrobu  bílého  užitkového  porcelánu,  kterými  závod  vypomáhal  také  jiným provozovnám 
společnosti. 
   

Chodos Chodov s.r.o.
Ve vedení  společnosti  nedošlo  v roce 2007 ke  změně.   Tento rok lze hodnotit  z pohledu 
ekonomických výsledků vcelku kladně. Výroba se   zvýšila o 21 mil.Kč oproti roku 2006, 
především díky dodávkám pro největšího zákazníka, firmu Herbert Hünfeld, pro kterou bylo 
vyrobeno  61  lisů  všech  provedení.  Na  lisech  z Chodosu  se  vyrábějí  pneumatiky  značek 

28



Dunlop, Bridgestone, Continental  , dalšími odběrateli lisů byly firmy finské, ruské, turecké, 
německé, švýcarské a polské. 

V tomto roce se podařilo udržet zaměstnanost pracovníků.   

 

   

Sokolovská uhelná, právní nástupce, a.s.
Sokolovská hnědouhelná pánev obsahovala ve dnes již vyuhlené západní části sokolovského 
hnědouhelného  revíru  tři   sloje  se  jmény  Josef,  Anežka  a  Antonín.  V části  východní, 
v dolových polích lomů Družba a Jiří, jsou vyvinuty pouze dvě sloje, zdola Josef a Antonín. 
Sloj Josef je z hlediska ochrany lázeňských pramenů z větší části nedobyvatelná, jak prokázal 
průval teplých proplyněných vod karlovarského typu do důlních děl, situovaných v této sloji 
na dole Marie v roce 1908. Následně revírní báňský úřad těžbu v této sloji ve východní části 
revíru zakázal. Navíc je tato sloj uložena tak hluboko, že je pro lomovou těžbu nedosažitelná. 
Proto je těžena pouze okolo 40 m mocná hnědouhelná sloj Antonín dvěma provozovanými 
lomy s názvem Družba a Jiří, které tvoří samostatné divize dnešní společnosti.  Divize Jiří 
provozuje také kamenolom Horní Rozmyšl, v němž bylo v roce 2007 vytěženo 1 109 746 tun 
žuly, převážně používané na výstavbu vozovek, posyp železničních tratí, drenáží apod. V roce 
2007 nedošlo ve vedení společnosti  k žádné změně. Výrobní program zpracovatelské části 
společnosti je zaměřen na přeměnu uhlí na ušlechtilé produkty – výrobu elektrické energie a 
tepla. Tyto produkty jsou vyráběny ve dvou zdrojích – v teplárně a v paroplynové elektrárně. 
Zpracovatelský závod ve Vřesové  obsahuje kromě tlakového zplynění i teplárnu, briketárnu a 
technologie pro čištění odpadních vod a technologie pro likvidaci plynných emisí. 

V roce 2007 bylo vytěženo 10 274 tis.  tun uhlí  a prodáno přes  6 tisíc  tun pevných paliv 
(prachové uhlí, brikety, tříděné uhlí). Na paroplynové elektrárně bylo  vyrobeno 1 804 GWh a 
na teplárně 1 689 GWh elektrické energie.  Celková výroba tepla činila 29 568  TJ (Tera = 
bilión   - terajoule) . Mezi hlavní odběratele tepla patří města Karlovy Vary, Chodov, Nejdek a 
Nové Sedlo. 

Od vzniku SUAS v roce 1994 bylo zrekultivováno cca 1 168 ha, z toho zemědělské plochy 
459  ha, lesnické plochy 561 ha a 72 ha  vodních ploch.

V roce  2007 vytvořila Sokolovská uhelná rekordní zisk po zdanění ve výši 1559 mil.Kč. 
V témže roce byla realizována řada investic směřujících k omezení či odstranění ekologické 
zátěže spojené s těžbou a zpracováním uhlí. 

SU,a.s. zaměstnávala v roce 2007 celkem 4 686 osob.  Pro stravování zaměstnanců založila 
Sokolovská uhelná  vlastní dceřinnou společnost Sokorest .  

Lincoln CZ, s.r.o.

 Rok 2007 byl opět ve znamení významného růstu trhu s centrálním mazáním a tím také 
zároveň růstu obratu společnosti.

     S růstem obratu vznikala celkem logicky v průběhu roku další pracovní místa. Na konci 
roku  pracovalo ve společnosti 237 zaměstnanců tj. o 82 (!) zaměstnanců více než na konci 
roku 2006 .  S ohledem na růst  společnosti  došlo v roce 2007 i  k organizačnímu rozdělení 
společnosti. Společnost je členěna na výrobní úsek (zajišťuje výrobu, kvalitu a administrativu) 
a  logistický úsek  (zajišťuje  plánování  výroby dle  požadavku zákazníků,  tok  materiálu  do 
společnosti a ze společnosti , včetně vnitřních materiálových toků) .
V květnu   společnost   získala  certifikát  ISO  9001/2001  a  dále  také  získala  dotaci 
z Ministerstva pro místní rozvoj na vytvoření 20ti  nových pracovních míst  v souvislosti  s 
investicemi do nových obráběcích strojů. 
Firma se  celkově profesionalizovala a standardovala a  je  pilířem evropské části  koncernu 
Lincoln. Ředitelem společnosti byl pan Martin Zvěřina. 
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Malé firmy
Malé firmy se sídlem na území města podnikají v řadě oborů. K těm,  o nichž je díky jejich 
výrobnímu  programu  či  nabízeným  službám  slyšet  častěji,  patřily  stavební  firmy  Firma 
Jirkovský,s.r.o. , Stavební společnost Hubert,s.r.o., kovoobráběcí firmy BMP - obrábění kovů, 
spol.s.r.o. Kovoobrábění  Svoboda,  Zámečnictví  Mazur,  dále   několik  drobných  výrobců 
porcelánu (Červenka, Těžký)  a další . 
Ve Vančurově ulici měla   sídlo firma Regulace - Váhy - Systémy, spol. s r. o. , která vyvíjí, 
vyrábí a montuje pásové váhy, projektuje a instaluje zařízení pro měření a řízení velikosti 
materiálových toků, zejména hmotnosti a objemu sypkých materiálů, měření průtoku kapalin, 
měření hladin v zásobnících a pod.  Zařízení této firmy   jsou nasazena v lomech, pískovnách, 
betonárkách, výrobnách krmiv, průmyslových hnojiv ap.  
Pekárna Pekosa Chodov,s.r.o. se s počtem více než  200 zaměstnanců řadí již spíše ke středně 
velkým podnikům. Tato firma měla v Chodově čtyři provozovny – sídlo firmy s prodejnou a 
výrobnou v Hlavní ulici, výrobnu v Karlovarské ulici (bývalý supermarket COOP) , výrobnu 
knedlíků ve Dvořákově ulici  (objekt  bývalé  MŠ) a prodejnu s cukrárnou na Staroměstské 
ulici. 
 

Služby, tržiště
  V roce  2007 byl  na Městském tržišti  a  ostatních tržních místech v Chodově realizován 
prodej  textilu,  ovoce  a  zeleniny,   zahrádkářských  přebytků,  ložního  prádla,  záclon, 
drogistického zboží, grilovaných kuřat, uzenin a koření. Podmínky  prodeje určovala OZV 
města č. 15/2000 – Tržní řád.  Poplatky za pronájem prodejního místa byly stanoveny dle 
OZV č. 1/99 – o místních poplatcích. 
    V roce 2007 bylo na poplatcích za pronájem tržního místa  na tržišti  vybráno celkem 
15.555,- Kč a za zábor tržního místa mimo tržiště celkem 97.675,- Kč.  

      K 1. 1. 2008 bylo usnesením rady města městské tržiště zrušeno. Prodejci mohou nadále 
využívat pouze  prodejní místa, která jsou uvedena v příloze tržního řádu. 
Maloobchodní  síť  prodejen  se  v podstatě  nezměnila,.  supermarkety zde  zastupoval  Lidl  a 
Penny market.  V posledních letech mnohokrát  diskutovaný stánkový prodej  vietnamských 
prodejců již není v Chodově téměř provozován, tito prodejci jsou již výhradně v kamenných 
obchodech. 
Téměř nezměněn zůstal také počet restaurací a barů, kterých bylo v tomto roce rovných 30. 
 

Spoje
Česká pošta
Hlavní poštu v Husově ulici vedla paní Martina Fiedlerová, pobočku ve Staroměstské ulici 
vedla paní  Taťána Marková . Pošta poskytovala nejen základní poštovní služby, zákazníci 
mohli využívat i  služeb Poštovní spořitelny a několika pojišťoven. Chodovská pošta  byla 
nadále doručovací poštou pro Vřesovou a Vintířov. Poštovné za obyčejné psaní bylo v tomto 
roce 7,50 Kč. 

Doprava
 
Dopravní obslužnost zůstala ve stejné kvalitě jako v předchozích letech. 
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Společenská kronika
 
 
Při  příležitosti  62.  výročí  ukončení  2.  světové války a u příležitosti  státního svátku „Den 
vzniku samostatného československého státu“ uspřádalo město vzpomínkové akty, na které 
byli   pozváni  zástupci  Svazu  bojovníků  za  svobodu,   Okresního  vojenského  sdružení 
rehabilitovaných,  Konfederace politických vězňů, Policie ČR,  zástupci všech volebních stran 
ve městě,  členové zastupitelstva města ,  zástupci chodovských společenských organizací a 
občané Chodova. 
U  památníku  obětem  válek  se  sešli  členové   Svazu  bojovníků  za  svobodu,  Vojenského 
sdružení rehabilitovaných a Konfederace politických  vězňů ještě 11.11.2007 u příležitosti 
Dne veteránů válek. Pietního aktu se zúčastnili  také  zástupci  Městské policie Chodov a 
Sboru dobrovolných hasičů Chodov.  
 

Závěr
I  přes  restrukturalizaci  hospodaření  a  zavádění  úsporných  opatření   se    podařilo  udržet 
městem nabízené  služby  ve  všech  sférách  a  navíc  připravovat  rozvojové  projekty  (např. 
rozpracování  studií  na  výstavbu  sportovního  centra  s plaveckým  bazénem).  V polovině 
volebního období se tak může vedení města ohlédnout za již splněnými úkoly i pracovat spolu 
s kolektivem zaměstnanců města na těch, které jej  podle schváleného střednědobého plánu 
rozvoje města čekají. 

  

Tento zápis byl schválen radou města Chodova dne 22.7.2008 usnesením číslo 17R-333-2008.

  
 

31


	Kronika města Chodova za rok 2007
	Úvod
	Přírodní podmínky
	Klimatické podmínky 
	Změny času
	Různé úkazy

	Politický a veřejný život města
	Složení  ZM,RM, výborů a komisí  
	Složení Rady města Chodova k 31.12.2007:
	Složení výborů Zastupitelstva města Chodova:
	Složení  orgánů rady města:
	Jednání ZM a RM
	Struktura a činnost městského úřadu 
	Finance a rozpočet města


	 
	Výdaje jednotlivých kapitol v roce 2007
	Vyhlášky města
	Psi ve městě 
	Vlastnické vztahy – pozemky, nemovitosti
	Církve ve městě
	Římsko-katolická církev

	Zájmové organizace a jejich činnost
	Automotoklub Chodov 
	Český rybářský svaz – MO Božičany
	 Junák- svaz skautů a skautek ČR
	Český svaz chovatelů, ZO Chodov
	Český svaz ochránců přírody 
	Kynologický klub Chodov
	Sbor dobrovolných hasičů Chodov

	Obyvatelstvo
	Bydlení
	Byty v majetku města
	Rodinné domy

	Životní prostředí
	Hluk, čistota ovzduší
	Skládka domovního odpadu
	Veřejná zeleň

	Technická vybavenost města
	Bezpečnost ve městě
	Městská policie
	Policie ČR
	Požární ochrana
	Bezpečnostní rada města

	Zdravotnictví
	Poliklinika 
	Lékárny

	Sociální péče
	Domov pro seniory
	Kluby důchodců
	Pečovatelská služba
	Péče o staré  a nemocné občany
	Péče o rodinu a děti
	Sociální služby
	Stacionář Mateřídouška

	Školství
	Mateřská škola
	Základní školy
	Základní škola Chodov , Komenského 273
	Základní škola  Chodov , Školní 697
	Základní škola Chodov, Husova 788
	Základní škola praktická a základní škola speciální
	Soutěž „O pohár starosty města“

	Střední školy
	Střední odborná škola ekonomická a gymnázium

	Základní umělecká škola
	Dům dětí a mládeže Bludiště

	Kultura
	Kulturní a společenské středisko
	Městská knihovna
	 
	Galerie u Vavřince
	Galerie v DDM Bludiště
	Kulturní památky
	Kostel sv. Vavřince
	Socha sv. Šebestiána 

	V roce  2006 byla tato socha stojící před kostelem sv. Vavřince zrestaurována (viz. rok 2006), ale teprve na jaře tohoto roku byla osazena na své místo. Závěrečnou hydrofobizaci  kamene provedl akad. sochař, Mgr. Martin Široký, až v období stabilních klimatických podmínek (v červnu). 

	Místní tisk  

	Sport, tělovýchova

	Dotace  vrcholovým sportovcům
	Dotace na sportovní projekty
	Tělovýchovné jednoty
	Školní atletický klub Chodov 
	TJ Spartak Chodov
	TJ Batesta Chodov 
	 TJ Kombinát Vřesová
	TJ Plamen Chodov
	BVC Chodov 
	Kickbox Chodov 
	Karate klub  Chodov 

	Nejlepší sportovci města Chodova    

	Veřejná administrativa
	Hospodářský život
	Průmysl
	Karlovarský porcelán  a.s., manufaktura Chodov 
	Chodos Chodov s.r.o.
	Sokolovská uhelná, právní nástupce, a.s.
	Lincoln CZ, s.r.o.
	Malé firmy

	Služby, tržiště

	Spoje
	Česká pošta

	Doprava
	Společenská kronika
	Závěr


